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V knjigah se skriva bogastvo
Po strokovni definiciji je branje interakcija šte-

vilnih procesov, ki jih določajo različne sposob-
nosti. Glede na to, katere procese poudarjajo av-
torji, obstajajo različne definicije branja. Nekate-
rim je glavni proces zaznavanja, drugim proces 
pomenskega dekodiranja pojmov, tretjim zapo-
rednost posameznih operacij pri branju.

Pri bralnem procesu gre za dve temeljni di-
menziji, in sicer dekodiranje in razumevanje. Na 
sposobnost dekodiranja vplivajo številne spre-
tnosti in sposobnosti, najpomembnejši sta vi-
dno in slušno razločevanje, na razumevanje pa 
vplivajo predvsem sposobnosti višje ravni: ob-
seg besednjaka, kratkoročni spomin, sposob-
nost zaključevanja idr.

Ločimo dve temeljni fazi v bralnem razvoju, in 
sicer učenje branja in učenje s pomočjo branja. 
Prva faza je integracija dveh procesov – dekodi-
ranja besed oziroma vzpostavitve odnosa med 
črko in glasom ter uporabe jezikovnih sposob-
nosti. Druga faza presega prvo v sposobnosti 
razumevanja, kar je zelo pomembno pri učenju 
s pomočjo branja, in se v nasprotju s prvo niko-
li ne zaključi. Prej omenjena sposobnost deko-
diranja ne vpliva le na točnost in hitrost branja, 
temveč tudi na sposobnost razumevanja.

Ampak zakaj si je sploh vredno vzeti čas za 
branje? Ker se v knjigah skriva bogastvo. Dobe-
sedno. Prava knjiga v pravem trenutku lahko člo-
veku spremeni življenje, pravi Burke Hedges, av-
tor uspešnice Z branjem do bogastva. Sam je živ 

dokaz za to. Ko je bil zelo nezadovoljen s svo-
jim življenjem, imel je slabo plačo, majhno sta-
novanje in star avto, in se mu ni niti sanjalo, ka-
ko bi lahko karkoli od tega spremenil, je v dar do-
bil knjigo, ki je pomenila popoln preobrat v nje-
govem življenju. Ko jo je prebral, šlo je za knji-
go Največji prodajalec na svetu avtorja Joeja Gi-
rarda, je odpovedal službo ter postal podjetnik. 
Hedges v svoji knjigi razlaga, kako lahko skri-
te moči branja podprejo posameznikovo boga-
tenje v najširšem pomenu, torej ne le v denarju, 
ampak tudi v ljubezni, sreči, zdravju, skratka na 
vseh življenjskih področjih.

Zgornjesavinjčani smo lahko hvaležni, da 
imamo tako dobro razvito mrežo knjižnic in tako 
dobre knjižničarje. Meni osebno so pomagali že 
neštetokrat in vem, da nas je takšnih veliko. Ob 
obletnici mozirske knjižnice zato še enkrat iskre-
ne čestitke, za konec pa nasvet priznanega go-
vorca in strokovnjaka za trženje Briana Tracyja: 
»Če boste prebrali samo eno knjigo na mesec s 
strokovnega področja, s katerim se ukvarjate, se 
boste v treh letih zavihteli med najbolje plačane 
ljudi, v petih letih boste postali avtoriteta na na-
cionalnem nivoju, v sedmih letih pa v mednaro-
dnem merilu. Redno branje bo popolnoma spre-
menilo vaše življenje.«
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40 LET OSREDNJE KNJIŽNICE MOZIRJE

Kljub finančnim oviram se trudijo slediti 
razvoju družbe

Petra Širko Poljanšek, direktorica 
Osrednje knjižnice Mozirje:

»Danes knjižnica s svojim gradi-
vom, ki se skokovito bliža 100.000 
enotam, širi obzorja bralcem in s 
svojo dejavnostjo sooblikuje vsak-
dan posameznikov in lokalnih sku-
pnosti. Obisk knjižnice in storitev se 
povečuje, saj v sedanjih razmerah, 
ko kupna moč pada, knjižnica s svo-
jimi brezplačnimi storitvami izdatno 
pripomore k polnejšemu življenju po-
sameznikov in jim nudi priložnosti za 
kulturno rast.

V skladu z našim poslanstvom 
bomo še naprej izhajali iz potreb 

okolja in naših obiskovalcev ter se trudili izpolnjevati informacijsko, izobra-
ževalno in socialno funkcijo. Ker pa je prostor eden tistih pogojev, ki najbolj 
omejuje ali omogoča razvoj, ostaja pridobitev novih prostorov za osrednjo 
in nekatere krajevne knjižnice še naprej naš glavni cilj. 

V zadnjih letih skupaj z občino ustanoviteljico in občinami pogodbeni-
mi partnericami iščemo možnosti za selitve v večje prostore. Upamo, da 
bomo s skupnimi napori dočakali dan, ko bomo v novih sodobnih prosto-
rih lahko zadihali s polnimi pljuči, dosegli še večjo povezanost z okoljem, 
da se bodo lahko spontano rojevala nova, še bolj potrebna sodelovanja. 

Naš skupen cilj, tako zaposlenih kot lokalnih skupnosti, mora biti ustvar-
jati pogoje, da največji kulturni hram v naši dolini ostane kulturno, izobra-
ževalno informacijsko in socialno središče.«

V knjižnici je danes 3.660 aktivnim članom, kolikor jih je vpisanih, 
na voljo že skoraj 100.000 enot gradiva. V letošnjem letu do oktobra 
so uporabniki knjižnico v Mozirju in vse ostale občinske knjižnice obi-
skali že 37.556-krat. Med ostalimi krajevnimi knjižnicami je najbolje 
obiskana knjižnica na Ljubnem ob Savinji, v kateri je do oktobra zabe-
leženih 5.400 obiskov. Letos so v Mozirju pripravili že 25 prireditev, 
katere je obiskalo 1.100 ljubiteljev kulture. Na urah pravljic, ki jih knji-
žničarji pripravljajo v vseh zgornjesavinjskih knjižnicah, so v lanskem 
letu zabeležili skoraj 800 obiskov.

Osrednja knjižnica Mozirje po stažu sodi med mlajše knjižni-
ce v Sloveniji. S strokovno organiziranim in vodenim knjižničar-
stvom so v Mozirju pričeli 1. junija 1973, torej pred štirideseti-
mi leti, ko so knjižnico organizacijsko pripojili v Zvezo kultur-
nih organizacij občine Mozirje. V septembru pa je minilo deset 
let, odkar so ustanoviteljica Občina Mozirje in občine pogodbe-
ne partnerice knjižnico imenovale kot samostojni javni zavod, v 
okviru katerega deluje sedem krajevnih knjižnic, gorska knjižni-
ca Golte, Muzejska zbirka Mozirje in Mozirjani in osebna zbirka 
Aleksandra Videčnika.

DOMOZNANSTVO NAŠE DOLINE 
TUDI NA SPLETNIH PORTALIH
Knjižnica opravlja dejavnost za 

vseh sedem občin Zgornje Savinj-
ske doline. Svojo osnovno knjižnič-
no dejavnost dopolnjuje s številni-
mi dodatnimi projekti. Svojim upo-
rabnikom želi poleg razvijanja bral-
nih navad omogočiti vseživljenjsko 
izobraževanje, informiranje, nava-
janje na uporabo različnih medijev 
ter seveda druženje. 

V letošnji jeseni so tako uspe-
šno zaključili sodelovanje v projek-
tu Obrazi dediščine, katerega nosi-
lec je Muzej Vrbovec. V okviru pro-
jekta so izpeljali dve rojstnodnevni 
zabavi za otroke, fotografsko de-
lavnico na temu »mozirsko trško je-
dro«, obogatili ponudbo muzejske 
zbirke z didaktičnimi lesenimi igra-
čami ter aktivno sodelovali pri pri-
pravi brošure o muzejskih zbirkah 
naše doline. 

V želji po nudenju celovitih infor-
macij s področja domoznanstva 
knjižnica sodeluje pri formiranju 
spletnega biografskega leksikona 
znanih osebnosti celjskega obmo-
čja in Zasavja. Zanimive vsebine s 
področja kulturne dediščine doda-
ja na spletna portala Kamra in Eu-
ropeana, sicer pa ureja tudi lastni 
domoznanski oddelek, v okviru ka-

terega zbira in hrani raznovrstno 
gradivo vezano na Zgornjo Savinj-
sko dolino. 

V KORAK S ČASOM S 
STORITVAMI PRILAGOJENIM 

MOBILNIM NAPRAVAM 
V knjižnici se ne posvečajo le 

minulim dogodkom, ampak želi-
jo svojim uporabnikom ponuditi 
čim več novosti. Predvsem mlaj-
še generacije pričakujejo najšir-
šo ponudbo in hiter dostop do in-
formacij, zato jim knjižnica nu-
di širok izbor povezav do elek-
tronskih virov in spletnih digital-
nih knjižnic. Iz prostorov knjižni-
ce zagotavljajo stalni dostop do 
domačih in tujih elektronskih baz 
podatkov, kot so spletni gospo-
darski portal GVIN, portal Tax-
Fin-Lex iz davčnega, finančnega 
ter pravnega področja, tuje zbir-
ke e-knjig, strokovnih člankov, 
slovarjev, enciklopedij in različ-
nih zbirk glasbenih posnetkov.

V dobi, ko mediji ter mobilni od-
jemalci ponujajo nove informacij-
ske storitve, se tej ponudbi pridru-
žuje tudi mozirska knjižnica. Člani 
knjižnice se lahko poslužujejo apli-
kacije mCobiss (virtualne knjižnice 
na mobilnih napravah), izposojajo 
si lahko elektronske knjige, v knji-

žnici se lahko identificirajo s skeni-
rano člansko izkaznico na mobilni 
napravi.

PROSTORSKA STISKA OSTAJA ŠE 
NAPREJ

Ponudba storitev in knjižnične-
ga gradiva se v knjižnici stalno do-
polnjuje, kar posledično pomeni, 
da se vedno bolj izraža prostorska 
stiska. Ta problematika je trenutno 

najbolj pereča v Mozirju, kjer so de-
javnosti v smeri širitve oziroma se-
litve v večje prostore že potekale, 
a so zaradi finančne krize obstale 
za nedoločen čas. Selitve v večje 
prostore so potrebne tudi nekate-
re druge krajevne knjižnice. V vseh 
namreč knjižnično zbirko stalno 
dopolnjujejo, pa tudi sam obisk se 
konstantno veča. 

Tatiana Golob, Roman Mežnar

(Foto: TG)

Prenatrpane knjižne police opozarjajo na vse večjo prostorsko stisko. 
(Fotodokumentacija Osrednje knjižnice Mozirje)
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Peter Širko, ustanovni član 
knjižnice in knjižnične mreže v 
Zgornji Savinjski dolini:

Na delovanje knjižnice sem ve-
zan vse od njene ustanovitve pa 
do današnjih dni. Moja glavna 
skrb so bila gradbeno vzdrževal-
na dela v okviru Kulturnega doma 
Mozirje, s ciljem, da se za knjižni-
čarsko dejavnost zagotovijo po-
trebni in primerni prostori. 

Kot finančnik sem vso pozor-
nost posvetil pridobivanju finanč-
nih sredstev za prostorsko širitev 
knjižnice, za prenovo razstavno 
galerijskih prostorov ter za finan-

ciranje razgibane in pestre založniške dejavnosti. Uspelo mi je pridobi-
ti številne sponzorje in donatorje, pa tudi kreditodajalce. Med temi finanč-
nimi dobrotniki moram omeniti zlasti podjetja, kot so bila Elkroj Mozirje, 
Glin Nazarje in Kmetijska zadruga Mozirje. Tako politično kot gospodar-
sko okolje je bilo razvoju in širitvi knjižničarske in vzporednih dejavnosti 
vseskozi naklonjeno.«

Ana Lamut, upokojena direktorica 
Osrednje knjižnice Mozirje:

»Ko smo leta 1973 ustanovili 
Knjižnico Mozirje, uredili njene pro-
store s potrebno opremo, smo kma-
lu pričeli načrtovati tudi krajevne 
knjižnice, po takratnih središčih kra-
jevnih skupnostih. Med prvimi, leta 
1976, sta bili na vrsti Ljubno in Gor-
nji Grad, sledile so knjižnice v Solča-
vi, Lučah, Nazarjah in na Rečici. Iz-
posojo v teh knjižnicah so vodili pro-
stovoljci. Naslednji val otvoritev teh 
knjižnic pa se je pričel leta 2001, ko 
so župani in županja uredili večje in 
primernejše prostore za knjižnice, 

kjer se je izposoja lahko pričela izvajati računalniško, bralcem pa smo lah-
ko ponudili kakovostnejšo in številčno bogatejšo knjižnično zbirko. 

Kot zanimivost lahko navedem, da je bila v Lučah kar trikrat otvoritev 
njihove knjižnice, vsakič v primernejšem prostoru. Spomini na vsa ta ure-
jevanja knjižnic in organizacijo dela so prijetni, saj mi je bilo sodelovanje 
z vsemi predstavniki občin v veliko veselje.«

OBČINSKI SVET MOZIRJE

Sprejeli višje cene komunalnih storitev, subvencije 
možne po zaključenih naložbah

V Občini Mozirje je tretjina uporabnikov, ki ima lastne vodovode, 
druga tretjina ima le vodooskrbo s strani Komunale Mozirje, preosta-
la tretjina pa uporablja vse storitve, tudi kanalizacijo. 

Darja Planinšek in Andrej Ermenc sta svetnikom podala številne odgovore 
glede sestave cene in omrežnine. (Foto: Štefka Sem) 

Na zadnji seji občinskega sve-
ta v Mozirju so svetniki prisluhnili 
predstavnikoma Komunale Mozir-
je, direktorju Andreju Ermencu in 
vodji finančne službe Darji Planin-
šek. Ermenc je spregovoril o mora-
toriju na spremembo cen, ki je ve-
ljal dolgo časa, in uredbi o meto-
dologiji za oblikovanje cen stori-
tev. Planinškova je podrobno obra-
zložila nove cene izvajanja storitev 
obvezne gospodarske javne služ-
be odvajanja in čiščenja odpadne 
vode ter nove cene storitve gospo-
darske javne službe oskrbe s pitno 
vodo v občini Mozirje. 

Cene so oblikovane v skladu 
z uredbo, ki je stopila v veljavo z 
novim letom. Nova postavka, ki 
najbolj dvigne ceno, je najemni-
na za infrastrukturo, ki jo občina 
zaračuna izvajalcu storitev, le-
ta pa končnemu uporabniku kot 
omrežnino.

Kot je dejala Planinškova, je 
omrežnina povsem nova postav-
ka, ki bo najbolj vplivala na spre-
membo cene. Za štiričlansko go-
spodinjstvo v Mozirju s porabo vo-
de 15 kubičnih metrov, ki ima vse 
komunalne storitve – oskrbo s pi-
tno vodo, odvajanje in čiščenje od-
padnih voda in odpadke, bo po no-
vem položnica višja za več kot 11 

evrov oziroma nekaj manj kot 27 
odstotkov in bo znašala 55 evrov. 

Gospodinjstva, ki plačujejo le 
porabo pitne vode in odpadke, ni-
so pa priključeni na kanalizacijo, 
bo položnica višja le za 2,44 evra 
oziroma 5,78 odstotka, nova polo-
žnica bo v višini 44,6 evra. Planin-
škova je še posebej poudarila, da 
odstotki povišanja cen ne dajo pra-
ve slike, saj je v povišanje dodana 
omrežnina, ki je doslej ni bilo.

Občine lahko odjemnikom sub-
vencionirajo najemnino, kar sta do-
slej sprejeli občini Rečica ob Savi-

nji in Ljubno, v Mozirju pa se na žu-
panovo pobudo za to niso odloči-
li. Suhoveršnik je namreč menil, da 
jih čakajo velika vlaganja v izgra-
dnjo vodovodnega sistema Letošč 
in v urejanje čistilne naprave, tako 
bo prihodek od omrežnine za ob-
čino zelo dobrodošel. O subvenciji 
pa je menil, da se lahko pogovarja-
jo, ko bodo te naložbe zaključene, 

takrat bo le-ta podprta s strani ob-
čine. Glede subvencije je Urška Car 
(Lista prihodnosti) menila, da bi jo 
lahko uvedli. 

Jože Jelen (SDS) je menil, da je 
takšna podražitev za te krizne ča-
se kar malce huda. Prav tako ga je 
zanimalo, ali lahko občina, kadar 
ni investitor določenega projek-
ta, v primeru, da zanj dobi evrop-
ska ali druga sredstva, potem ob-
čanom zaračunava omrežnino? 
Robert Stropnik (SDS) je dodal, 
da to ni pošteno do ljudi, ki plaču-
jejo okoljsko dajatev in živijo v za-
selkih brez možnosti priključitve na 
kanalizacijsko omrežje, saj prav ta-
ko vlagajo v infrastrukturo, zase pa 
bodo morali sami poskrbeti z gra-
dnjo malih čistilnih naprav. 

Boštjan Goličnik (SLS) je župa-
nu postavil vprašanje, ali bodo ma-
le čistilne naprave kaj subvencioni-
rane s strani občine, saj so odda-
ljeni kraji glede tega prikrajšani. Žu-
pan mu je pojasnil, da bo zaradi 
pomanjkanja sredstev v proračunu 
to težko izvedljivo. 

Štefka Sem
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OBČINSKI SVET REČICA OB SAVINJI

Za naložbe bo ostalo le malo 
denarja

Rečiški svetniki so se na zadnji seji seznanili 
s predlogom Dokumenta identifikacije investicij-
skega projekta (DIIP) obnova in izgradnja prizid-
ka zdravstvene postaje Nazarje. Ob tem so izpo-
stavili, da občina v prihodnjih dveh letih za ome-
njeno investicijo ne bo mogla zagotoviti sredstev 
višjih od 180.000 evrov. Toliko je predlog druge 
variante investicije, ki upošteva možnost sofinan-
ciranja z evropskimi in državnimi sredstvi.

DIIP sta predhodno obravnavala odbor za go-
spodarstvo, varstvo okolja in gospodarske jav-
ne službe ter odbor za negospodarstvo in jav-
ne službe družbenih dejavnosti. Odbor za go-
spodarstvo se je na septembrski seji ukvarjal s 
projekcijo finančne zmogljivosti občine, v kate-
ri je prikazan ostanek sredstev, s katerimi lahko 
občina razpolaga in jih nameni za investicije. Ta 
podatek je zelo pomemben, saj so pred njimi ob-

sežni skupni projekti več občin, med drugim po-
leg zdravstvenega doma še vodovod Letošč in 
čistilna naprava Loke.

Iz omenjene projekcije izhaja, da ob upošte-
vanju cenejše variante obnove zdravstvenega 
doma, ki upošteva pridobitev sofinancerskih 
sredstev, ostanek omogoča denar za investici-
jo projekta Letošč in za nakup zemljišč, medtem 
ko za ostale investicije v letu 2014 ostane le sla-
bih 50.000 evrov, v letu 2015 pa glede na že pre-
vzete obveznosti praktično nič. 

Glede na to, da bo nosilec investicije Javni za-
vod Zgornjesavinjski zdravstveni dom Nazarje, 
ki bo potrjeval tudi DIIP, so se rečiški svetniki z 
dokumentom le seznanili. Sprejeli so še sklep, 
da zavod obvestijo o omejitvi sofinanciranja ob-
čine Rečica ob Savinji v višini 180.000 evrov.

Marija Lebar

ZGORNJESAVINJSKI UPOKOJENCI NA POSVETU S POSLANCEM JAKOBOM PRESEČNIKOM

Ob podpori poslancev odločeni braniti socialno 
ogrožene državljane

Toni Rifelj (desno): »Društva upokojencev Zgornje Savinjske doline in ZDUS pričakujemo od vseh poslancev, 
da bi bili pri obravnavi in sprejemanju nepremičninske zakonodaje previdni.« (Foto: Jože Miklavc)

Na že tretji letošnji posvet so upokojenci po-
vabili tudi poslanca Jožefa Kavtičnika (PS) in 
Janjo Napast (SDS), ki pa se upravičeno nista 
uspela udeležiti pogovora. Do aktualnega sre-
čanja, ki so se ga udeležili predsednica in veči-
na predsednikov društev upokojencev iz Zgor-
nje Savinjske doline, je prišlo na pobudo pred-
sednice ZDUS dr. Mateje Kožuh Novak in tukaj-
šnjih društev upokojencev.

V četrtek, 10. oktobra, so se v prostorih Dru-
štva upokojencev Mozirje sestali na posvet 
predstavniki zgornjesavinjske koordinacije dru-
štev upokojencev ter poslanec državnega zbora 
Jakob Presečnik (SLS). Na pobudo Tonija Riflja, 
novega predsednika komisije za gospodarstvo 
pri Zvezi društev upokojencev Slovenije (ZDUS), 
je bil namen razpravljati o aktualnih temah, ki 
zadevajo tako upokojence kot vse državljane. 

Spregovorili so o nameravanem sprejemu 
osnutka zakona o obdavčenju nepremičnin 
ter o predlogu intervencijskega zakona o zdra-
vstvenem varstvu. Razgovor z Jakobom Preseč-
nikom je osvetlil temo nepremičninske zakono-
daje, ki je v postopku obravnave in sprejemanja. 
Ob tem so opozorili na perečo problematiko in 
že sedaj ogroženo socialno stanje velikega de-
la prebivalstva in še zlasti upokojencev na ob-
močju naše doline. 

Presečnik je zagotovil, da bo v preostalih 
razpravah in na seji državnega zbora zastopal 
stališče, da je tako radikalno poseganje v vzdr-
žnost in možnost preživljanja najrevnejših sku-
pin prebivalstva nesprejemljivo. Rifelj pa se bo 
zavzemal za znižanje obdavčitev nepremičnin 

tako preko ZDUS kot stranke Desus, ki si priza-
devata ohraniti dostojno življenje upokojencev 
z nizkimi pokojninami ter drugih ogroženih dr-
žavljanov.

Toni Rifelj nam je ob tem povedal: »Društva 
upokojencev Zgornje Savinjske doline in ZDUS 
pričakujemo od vseh poslancev, da bi bili pri 
obravnavi in sprejemanju nepremičninske za-
konodaje previdni. Upokojenci bomo naredi-
li vse, kar bo mogoče, da do previsokih obre-
menitev ne bo prišlo. V pogajanjih z Desusom 
smo se uskladili, da bodo pri glasovanju upo-
števali mnenje ZDUS-a. Mi bomo s tovrstnimi 
prizadevanji nadaljevali tudi pri drugih poslan-

OBČINA MOZIRJE

Otvoritve 
prenovljenih 

objektov vrtca ter 
podružničnih šol

Tekom poletja, v času šolskih počitnic, je bila 
na treh vzgojno izobraževalnih objektih, ki so v 
lasti mozirske občine, izvedena energetska sa-
nacija. Zgradba vrtca in podružnični šoli v Šmi-
helu ter Lepi Njivi so dobili nove fasade, izolaci-
jo, novo stavbno pohištvo, nove strehe, zame-
njani so bili tudi ogrevalni kotli in s tem način 
ogrevanja.

Občina Mozirje je uspela na razpisu za sred-
stva kohezijskega sklada in za prijavljene objek-
te za energetsko sanacijo prejela sto odstot-
kov upravičenih stroškov, kar je znašalo oko-
li 291.000 evrov. Za dodatne stroške in popla-
čilo davka na dodano vrednost je iz občinske-
ga proračuna za izvedbo projekta kanilo še oko-
li 150.000 evrov. 

Prenovljeni objekti so stopili v funkcijo s pr-
vim šolskim dnem, slavnostne otvoritve pa so 
se ena za drugo vrstile v tednu otroka. Več o tem 
v naslednji številki Savinjskih novic.

Benjamin Kanjir

skih skupinah takoj, ko bo zakon prišel v parla-
mentarno proceduro.«

Jože Miklavc
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OBČINSKI SVET GORNJI GRAD

V prihodnjem letu urejanje 
trškega jedra 

Veljavni proračun Občine Gornji Grad znaša 
dobra 3,2 milijona evrov. Na zadnji seji je župan 
Stanko Ogradi podal poročilo o njegovi realiza-
ciji za prvih šest mesecev tega leta. 

V tem obdobju je bilo realiziranih 40,49 od-
stotka prihodkov in 38,11 odstotka odhodkov. 
Oboje znaša okrog 1,3 milijona evrov. Večjih od-
stopanj pri posameznih proračunskih postav-
kah ni, župan je le opozoril na manjši obseg pri-
hodkov, kot je predviden, zaradi tega, ker so po-
samezni projekti v teku, denarja zanje pa obči-
na še ni prejela. 

Poleg proračuna je izpostavil še tekoče 
projekte, med temi sta največja modernizaci-
ja ceste v Novi Štifti in postavitev novega mo-
stu preko Drete v Delcah. V prihodnjem letu 
jih ponovno čaka večji projekt, urejanje trške-
ga jedra, za katerega so kandidirali na razpi-
su in bili uspešni. Kar se tiče zbirnega centra 
v Podhomu, so dela zaključena, čakajo le še 
na uporabno dovoljenje. Dodal je, da bo nuj-
no potrebno opraviti deskanje Francelnovega 
mostu v Šmiklavžu. 

Štefka Sem

ŠTIRJE PRIORITETNI SKLOPI V RAZVOJNEM NAČRTU SAVINJSKE REGIJE

Za vzhodno regijo bo na voljo 1.260 milijonov 
evrov

Solčavski župan Alojz Lipnik (drugi z desne) je dejal, da bodo občine poslej prikrajšane tudi za 
državna sredstva za investicije v infrastrukturo. (Foto: Marija Lebar)

V Juvanju je v sredo, 9. oktobra, poteka-
la razširjena seja sveta zgornjesavinjskih in 
šaleških županov, na kateri so sodelovali tu-
di predstavniki tukajšnjih zbornic, Razvoj-
ne agencije Savinske regije (RASR) in Sa-
vinjsko-šaleške območne razvojne agenci-
je (SAŠA ORA). Pregledali so realizacijo in 
rokovnik priprave Regionalnega razvojne-
ga programa Savinjske regije za obdobje 
2014-2020. Predstavljene so bile vsebine 
strateških dokumentov EU in Slovenije, go-
vorili pa so še o nekaterih drugih vsebinah. 
Pod točko razno so izpostavili krčenje sred-
stev občinam z nameravanim davkom na 
nepremičnine.

PARTNERSKI SPORAZUM
Janez Jazbec, direktor RASR, je predstavil 

partnerski sporazum. To je dokument, ki mora 
na ravni države vsebovati jasne usmeritve stra-
teških prioritet. Te morajo biti skladne s strategijo 
EU do leta 2020. Možno je izbirati med enajstimi 
že opredeljenimi prioritetami. Slovenija je izbra-
la štiri, in sicer raziskave in tehnološki razvoj, do-
stopnost do informacijskih tehnologij, poveča-
nje konkurenčnosti malih in srednjih podjetij ter 
kmetijskega sektorja, podpora prehodu na niz-
koogljično družbo.

Za izvajanje kohezijske politike bo Sloveniji na 
voljo okvirno 3,3 milijarde evrov. Do sredstev bo-
sta dve razvojni regiji upravičeni v različnih vso-
tah. Za vzhodno regijo, kamor sodijo tudi SAŠA 
občine, bo na voljo 1.260 milijonov evrov. Jaz-
bec je ob tem dejal: »Seveda ne gre računati, da 
bi ta denar dobili na nek bančni račun in ga tako 
koristili. Denar bo dostopen preko različnih raz-
pisov, kamor se bo treba prijavljati z ustreznimi 
projekti.« 

REGIJSKI PROJEKTI NARAVNANI V NOVA 
DELOVNA MESTA

Regijski razvojni program je pripravljen do-
bro, saj se sklada z evropskimi in slovenskimi 
dokumenti, je dodal Jazbec. Na regijski razvoj-
ni svet je prišlo 132 predlogov, iz tega nabora 
so oblikovali 13 projektov z vseh nivojev, ki bo-
do prinašali nova delovna mesta. Po vsebini so 
oblikovali štiri skupine: energetika, turizem, pre-
delava materialov, med drugim tudi lesa in ko-
vin, in prehranska samooskrba. Jazbec je pred-
stavil še nabor skupnih regijskih projektov in ti-
stih skupnih projektov regije, ki so nacionalne-
ga pomena. 

ZAKLJUČEN PROJEKT RDO
Direktorica SAŠA ORA Jasna Klepec je poro-

čala o izvedbi projekta Regionalna destinacij-

ska organizacija (RDO), ki so ga pričeli izvaja-
ti leta 2011, zaključili pa letos septembra. Pro-
jekt je bil vreden okoli 400.000 evrov, pri čemer 
je gospodarsko ministrstvo prispevalo 60 od-
stotkov. V okviru RDO so med drugim izvajali 
promocijo in povezovanje turistične ponudbe v 
SAŠA regiji, oblikovali trženjsko znamo Mozaik 
doživetij, posneli so film in izdelali katalog. Kot 
je povedala Klepčeva, upajo, da se bodo našla 
sredstva za nadaljevanje aktivnosti, ki so prine-
sle veliko koristnega, tudi v naslednjem obdo-
bju. V ta namen so že poslali vlogo na pristoj-
no ministrstvo.

BOLEČA TOČKA: NEPREMIČNINSKI DAVEK IN 
FINANCIRANJE OBČIN

Županja in župani so v točki razno ponovno 
izpostavili skrb glede financiranja občin. Kot je 

povedala Majda Podkrižnik, bi po sedanjem pre-
dlogu zakona o davku na nepremičnine nazar-
ska občina zgubila od tretjine do četrtine sred-
stev v primerjavi s sedanjim nadomestilom za 
stavbna zemljišča.

Solčavski župan Alojz Lipnik je dejal, da bodo 
občine poslej prikrajšane tudi za državna sred-
stva za investicije v infrastrukturo. »Najbolj ogro-
žene občine po teh predlogih najbolj izgubijo,« je 
dejal. Župani so predlagali, da se o tej temi obli-
kuje skupno pismo in se naslovi na vse poslan-
ce v državnem zboru.

V točki razno je umetnik Goran Horvat priso-
tne seznanil z načrtom za izdajo svoje mono-
grafije. Župani so se s predlogo seznanili, mo-
žne odgovore pa bodo lahko podali po obravna-
vah na občinskih svetih.

Marija Lebar
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DOC. DR. LILJANA RIHTER, DEKANJA FAKULTETE ZA SOCIALNO DELO UNIVERZE V LJUBLJANI

Verjame, da bo kot dekanja s podporo sodelavcev 
izpolnila pričakovanja

Po končani gimnaziji v Velenju se je Rihterje-
va vpisala na Fakulteto za družbene vede. Po 
študiju je tam opravila še magisterij sociologije 
v povezavi s socialnim delom in doktorat ter se 
po nekaj letih zaposlila na Fakulteti za socialno 
delo. V vmesnem času je učila na Šolskem cen-
tru Velenje in delala na takratnem ministrstvu za 
delo, družino in socialne zadeve. 

Tudi kot dekanja bo še vedno predavala, saj 
se namreč temu delu, stiku s študenti, enostav-
no ne more odreči. Predava metodologijo razi-
skovanja v socialnem delu. »V teh težkih finanč-
nih razmerah se ni bilo lahko odločiti za kandi-
daturo, a sem se po tehtnem premisleku odlo-
čila, da sem podam na novo področje,« je pove-
dala Rihterjeva.

PREDAVANJA IN RAZISKOVANJA OSTAJAJO
»Večina dekanov ostane na tem mestu dva 

mandata, sama razmišljam le o enem, saj bi 
še naprej rada delala na strokovnem področju, 
predvsem me zanima raziskovalno delo.« Sode-
lovala je v številnih raziskavah predvsem na po-
dročju socialnega dela s starejšimi in z oseba-
mi z demenco. Raziskovanje in delo s starejšimi 
zahteva poseben pristop, lahko so nezaupljivi, 
velikokrat je komunikacija z njimi otežena. 

V zadnji raziskavi so skupaj s študenti nale-
teli na zanimive izkušnje in ugotovitve. Upa, da 
bo lahko po koncu mandata odšla za krajši čas 
v tujino in tudi tam v sodelovanju s kolegi iz so-
rodnih fakultet opravila kakšno raziskavo. Pred-
vsem jo zanima področje socialnega dela s sta-
rejšimi, področje zaposlovanja, pojav revščine 
zaposlenih in zaposlovanja ljudi s posebnimi 
potrebami.

ŠTUDENTJE SO DOBRO PRIPRAVLJENI
Fakulteta za socialno delo omogoča študen-

tom dobro pripravo za delo v praksi po konča-
nem študiju. Imajo eno boljših praks, saj se po-
stopno pripravljajo na svoje delo, na situacije, ki 
jih čakajo. V prvih letnikih veliko časa preživijo 
z osebami, ki so kasneje njihovi uporabniki, na 

S pričetkom novega študijskega leta je na 
ljubljanski Fakulteti za socialno delo dvoletni 
mandat dekanje sprejela doc. dr. Liljana Rih-
ter iz Delc. Dolgoletna predavateljica in za-
dnjih pet let prodekanja za znanstveno razi-
skovanje je prisluhnila želji svoje predhodni-
ce dr. Gabi Čačinovič Vogrinčič in svojih so-
delavcev ter kandidirala za omenjeno me-
sto in ga z večinsko podporo senata tudi do-
bila. Za Savinjske novice pa ni spregovorila 
le o svojem delu, temveč kot raziskovalka in 
dobra poznavalka socialne slike v državi tu-
di o tem.

primer z brezdomci, z otroki s posebnimi potre-
bami, z uporabnicami v materinskih domovih, v 
varstveno delovnih centrih in podobno. 

Kadar pri delu na praksi naletijo na težje situ-
acije, imajo na fakulteti na voljo mentorje, ki jim 
pomagajo, jih podprejo, skupaj z njimi raziščejo 
možnosti, ki so na voljo, da se ustrezno odzove-
jo na težave. Usposobijo se tudi za delo v intervi-
zijskih in supervizijskih skupinah. »Enotnega re-
cepta pri delu socialnih delavcev z uporabniki 
ni, vsaka situacija posebej je edinstvena in zato 
je skupaj z uporabniki potrebno soustvariti edin-
stvene rešitve,« je povedala Rihterjeva.

SOCIALNI DELAVCI VSE VEČJI BIROKRATI?
Po sprejetju Zakona o uveljavljanju pravic iz 

javnih sredstev so socialnim delavcem naložili 
še več administrativnega dela, kar lahko ob ne-
spremenjenem številu strokovnih delavcev po-
meni manj časa za delo z ljudmi. Rihterjeva je 
povedala, da posamezne manjše raziskave o 
odzivih strokovnih delavcev na centrih za social-
no delo kažejo, da se zaposleni ne počutijo do-
bro v vlogi birokratov in nadzornikov in da za-
znavajo, da je vedno manj prostora in časa, da 
bi lahko dobro opravljali socialno delo. 

O podobnih težavah so socialne delavke po-
ročale tudi na kongresu socialnega dela, ki je 
potekal konec septembra v Ljubljani. Na kongre-
su socialnega dela je preko 150 aktivnih udele-
žencev predstavilo raznolike prispevke, ki osve-
tljujejo trenutno socialno sliko Slovenije. 

»Če pogledamo še ožje, lahko na podlagi pre-
gleda pokritosti s socialnovarstvenimi progra-
mi, ki so dopolnilo javni službi na tem področju, 
ugotovimo, da je Zgornja Savinjska dolina bela 
lisa na slovenskem zemljevidu, kar se tiče dosto-
pnosti ljudi do posebnih programov,« ugotavlja 
Rihterjeva.

POMANJKANJE DODATNIH PROGRAMOV
»Nimamo programov za ljudi, ki imajo težave 

z odvisnostmi, za brezdomce, nimamo progra-
mov za ogrožene otroke, brezplačnih svetovanj 
za družinsko in zakonsko terapijo, edino mate-
rinski dom imamo. Ljudje so tako rekoč prepu-
ščeni sami sebi. Dolina je ogrožena, je zaprta, 
gospodarsko ne stoji močno in lahko izbruhnejo 
še večje težave. Občine bi se morale povezati in 
podpreti morebitne iniciative, če se pojavijo po-
trebe po tovrstnih programih.«

Razpisov za projekte na področju sociale je 
zelo malo. »Potrebuje pa se vse več storitev s 
področja sociale, od pomoči na domu, dnevnih 
centrov, do raznih svetovanj. Domovi za upoko-
jence so postali z odrekanjem pravice do var-
stvenega podatka mnogim starejšim predra-
gi, vračajo se domov, ostajajo brez oskrbe. Ve-
čina starejših je pri nas še doma in tisti, ki zase 
ne morejo skrbeti, so tukaj zelo prikrajšani, saj v 
skupnosti še nimamo dovolj programov, ki bi bili 
prilagojeni potrebam ljudi. Tukaj bi bilo zelo nuj-
no sprejetje zakona o dolgotrajni oskrbi, ki bi ta 
vprašanja rešil,« dodaja dekanja.

SOCIALA DELEŽNA VEDNO 
MANJ SREDSTEV

Za socialnovarstvene programe je država v 
zadnjih letih zmanjšala sredstva kar za 1,5 mi-
lijona evrov. Za obdobje od leta 2014 do 2020 
Rihterjeva upa, da bo preko financiranja iz 
evropskih sredstev sofinanciranih več progra-
mov. 

»Vsi nacionalni programi na področju soci-
alnega varstva od leta 2000 naprej so izpo-
stavljali pomen skupnostnih oblik pomoči. To 
pomeni, da se vse več storitev za uporabnike 
odvija na domu, v okolju, v katerem živijo. Na 
tem področju ciljev, ki so bili zastavljeni s prej-
šnjim nacionalnim programom, nismo dose-
gli. Nov nacionalni program ta cilj še posebej 
izpostavlja in tudi s pomočjo evropskih sred-
stev naj bi država podprla projekt deinstituci-
onalizacije.« 

Doc. dr. Liljana Rihter iz Delc je sprejela 
dvoletni mandat dekanje na ljubljanski Fakulteti 

za socialno delo. (Foto: Štefka Sem)
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NA REPU V EVROPI PRI IZDATKIH ZA 
SOCIALNO VARSTVO

»Jemanje pravic, kot smo jim priča v zadnjem 
času, ko so nekateri izgubili državne pokojnine 
in se odpovedali varstvenemu dodatku, je ne-
sprejemljivo. Kar je ljudem pripadalo, bi jim mo-
ralo ostati. Da država preveč da za socialo, ni 
res. Po odstotkih, koliko država da za socialo, 
smo na repu vseh evropskih držav,« je kritična 
sogovornica in dodaja: »Smo država, ki jo bolj 
skrbi za kapital, kot za svoje ljudi.«

Žal pripomb stroke ob sprejemanju zakono-
daje politika ne upošteva preveč. »Ob sprejetju 
zakonov o uveljavljanju pravic iz javnih sredstev 
in socialno varstvenih prejemkov smo zelo od-
klonilno nastopili proti obema zakonoma. Opo-

zarjali smo, da niso bili podani izračuni, kako 
bo to vplivalo na najbolj ogrožen sloj prebival-
cev. Ko so zakonodajo že začeli izvajati in so na-
redili oceno, pa se je pokazalo, da so bile naše 
pripombe utemeljene. Nekaj največjih krivic, ki 
so bile s tem narejene posameznim skupinam 

najbolj ogroženih ljudi, zdaj država popravlja z 
manjšimi spremembami socialnovarstvene za-
konodaje.«

OGROŽENI SE NERADI IZPOSTAVLJAJO
Sociala je področje, kjer se srečujejo z ljudmi, 

ki nimajo glasu. Že tako so v težavah, neradi se 
izpostavljajo in njihove težave se zato le še ve-
čajo. Dostopa do druge strokovne pomoči imajo 

malo, saj si tega največkrat ne morejo privoščiti. 
Tako pogosto kot vir pomoči ostanejo le socialni 
delavci, meni sogovornica. 

»Mogoče so včasih naša pričakovanja, ko pri-
demo po pomoč k socialnim delavcem, preveli-
ka. Socialni delavec lahko ustrezno pomaga le 
takrat, ko se med njim in uporabnikom vzposta-
vi odnos zaupanja in sodelovanja in ko skupaj 
raziščeta, kaj so možne rešitve. Socialna delav-
ka tako rešitev ne predpiše, ampak jih soustvari 
skupaj z uporabnikom in nikoli brez njega.

Problem je tudi v tem, da smo v Sloveniji še pred 
nekaj leti s pravicami na področju socialnega var-

stva sorazmerno dobro urejali težave in skrbeli za 
podporo tistim, ki sami tega niso zmogli. Nato smo 
te pravice začeli počasi izgubljati. Dokler so bili ča-
si dobri, temu ljudje niso dajali veliko poudarka, ko 
pa se je pričela recesija, izgube služb, šele takrat 
pa smo vse to opazili,« sklepa Rihterjeva.

Minimalna plača je sedaj nižja kot prag tve-
ganja revščine. Revnih zaposlenih je zato veli-
ko, meni Rihterjeva. Še bolj ogrožena skupina so 

starejše ženske, nemalokrat s težavo shajajo ve-
čje družine. »Smo v obdobju pesimizma in sve-
tlih točk ljudje ne vidijo veliko.« Socialno podje-
tništvo je ena od možnosti, s katero bi lahko re-
ševali zaposlovanje ogroženih skupin, invalidov, 
dodaja, a žal so bili razpisi, ki naj bi spodbuja-
li tovrstno podjetništvo, naravnani tako, da so 
podpirali obstoječe dejavnosti, torej dejavnosti, 
ki so že imele neka zagonska finančna sredstva. 
Država bi morala omogočati začetek socialne-
ga podjetništva, dati sredstva za zagon tudi ti-
stim pobudam, ki teh virov nimajo sami na voljo.

Štefka Sem

»To, da smo Slovenci dobrodelni, je voda na mlin države. Za ranljive in ogrožene skupine lju-
di bi morala skrbeti država. Dobrodelnosti ne bi potrebovali, če bi bile stvari sistemsko urejene. 
Dobrodelnost je le gašenje požarov, ni pa rešitev. Kdor koli dobi pomoč prek raznih dobrodelnih 
akcij, bo prej kot slej sredstva porabil in nato bo spet potreboval pomoč.«

»Država ne more poskrbeti za hospic, 
eno in edino hišo za umirajoče v Sloveniji. 
S tem so pokazali, kako skrbijo za svoje naj-
bolj ogrožene državljane.«

OCENJEVANJE UREJENOSTI JAVNIH ZGRADB IN NJIHOVE OKOLICE

Zlato plaketo letos prejeli mozirski lovci

Turistično društvo Mozirje je podelilo zla-
to plaketo lovskemu domu, srebrno je pre-
jelo župnišče v Mozirju, bronasto pa mozir-
ski vrtec. Priznanja so prejeli: Športno dru-
štvo Mozirje, pošta, upravni center, osre-
dnja knjižnica in gasilski dom. Prejemniki plaket in priznanj v družbi predsednika TD Mozirje Andreja Klemenaka (levo) in 

predsednika komisije Antona Veneka (desno) (Foto: Benjamin Kanjir)

Ob letošnjem svetovnem dnevu turizma so bi-
la 8. oktobra na priložnostni slovesnosti v mozir-
skem lovskem domu podeljena priznanja in pla-
kete najlepšim z letošnjega ocenjevanja. V okvi-
ru domačega turističnega društva je namreč od 
tam izbrana komisija dvakrat obiskala in oceni-
la javne zgradbe ter njihovo okolico. Najvišje pri-
znanje, zlato plaketo, je zaslužil prav lovski dom.

Slovesnosti se je poleg udeležencev poho-
da, ki je bil organiziran ob obeležitvi svetovne-

ga dneva turizma, udeležilo lepo število Mozirja-
nov in prejemniki priznanj. Obiskovalce so uvo-
doma pozdravili mozirski osnovnošolci, člani tu-
rističnega podmladka, ki ga vodi Romana Pre-
sečnik. Pripravili so kratek priložnostni program, 
predstavili svoje delo, ob tem tudi izdelke lanske-
ga šolskega leta. 

Zbrane je nato nagovoril predsednik TD Mozir-
je Andrej Klemenak. Razložil je pomen letošnje-
ga svetovnega dneva turizma, ki se nanaša na 

vodne vire, njihov pomen za razvoj turizma in tu-
ristične infrastrukture, ob tem pa tudi obreme-
njenosti vodnih virov zaradi obiska turistov. Mo-
zirjani so po njegovih besedah lahko izjemno 
ponosni na svoj kraj, ki je prepleten s čistimi vo-
dami. V nadaljevanju je razložil pomen vsakole-
tnega ocenjevanja komisije, katere člane izbere 
društvo. Letos so ocenjevali javne zgradbe in nji-
hovo okolico. 

Potek ocenjevanja je razložil predsednik ko-
misije Anton Venek. Za ocenjevanje se je prijavi-
lo osemnajst javnih subjektov, od javnih zgradb 
do tistih, za katere skrbijo prostovoljci na ravni 
posameznih društev. Slednje je Venek še poseb-
no izpostavil, saj skrbi za te objekte namenjajo 
svoj prosti, ne službeni čas.

Sodelujočim se je zahvalil tudi župan občine 
Mozirje Ivan Suhoveršnik in izpostavil pomen ure-
jenosti kot bistvenega dejavnika turizma. Človek, 
ki pride v kraj, si namreč takoj ustvari mnenje o 
njem, in to na osnovi prvega, vizualnega vtisa.

Benjamin Kanjir
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OBČINA NAZARJE

Občina prenovila most čez Dreto v Kokarjah

Z mostu so odstranili dotrajane lesene dele. (Foto: Marija Lebar) 

PEKARNA BANOVŠEK V VARPOLJAH ODPRLA SVOJA VRATA

Prisegajo na butično 
prodajo pod sloganom 
»pošteno dober kruh«

Pekarna Banovšek v Varpoljah nudi kruh vse dni v tednu. 
(Foto: Marija Šukalo)

Varpolje je v teh dneh ponovno 
dobilo svojo pekarno. V peki kruha 
in pekovskega peciva se bo preiz-
kušal pekovski mojster Adi Banov-
šek, ki se je z družino preselil v Var-
polje. 

Mladi pek si je izkušnje nabiral 
pri priznanih mojstrih tovrstne stro-
ke, zato prisega na ročno izdelavo 
svojih izdelkov brez dodanih kon-
zervansov. Njihova butična proda-
ja pod sloganom »pošteno dober 
kruh« pa bo omogočala individu-
alen pristop do kupcev, ki jim bo-

do ponudili beli, polbeli, koruzni, aj-
dov, ovseni in rženi kruh ter veliko 
vrst peciva. 

Z delom vse dni v tednu po 
besedah peka Banovška želijo 
strankam zagotoviti svež in do-
ber kruh, ki bo zadovoljil še tako 
izbirčnega jedca. Da so na dobri 
poti, so mnenja tudi obiskoval-
ci, ki so ob degustaciji ob otvori-
tvi drugo nedeljo v oktobru njiho-
ve pekovske mojstrovine dobese-
dno razgrabili. 

Marija ŠukaloIZJAVA TEDNA

OBČINA REČICA OB SAVINJI 

Sanacija plazu v 
Žeronicah končana

Na rečiški občinski javni poti Že-
ronice-Negojnica je potekala sa-
nacija, ki je bila v prvih dneh okto-
bra končana. V sanaciji je bil ure-
jen usad in cestišče v dolžini oko-
li 140 metrov.

V okviru projekta so na novo ure-
dili odvodnjavanje, spodnji ustroj 
cestišča in asfaltno prevleko ter ka-
mnito rebro. Dela je izvedlo podje-
tje PGP Poljane d.o.o.. Po besedah 
višjega svetovalca občinske upra-
ve Roka Jamnikarja bo prenova 

stala okoli 40.000 evrov. Občina je 
za ta projekt namenila sredstva po 
21. in 23. členu zakona o financira-
nju občin za izvedbo investicij v in-
frastrukturo.

Prav v začetku tega tedna so za-
čeli dela na sanaciji plazu v Polja-
nah na Cangerjevih travnikih. Upo-
rabnike zadevne ceste v času gra-
dnje prosijo za potrpljenje. Pred-
vidoma bodo dela trajala kakšen 
mesec.

Marija Lebar

V teh dneh so prebivalci Koka-
rij do regionalne ceste dostopa-
li po obvozu preko Potoka ali Žla-
bra. Na lokalni cesti Govek-Kokarje 
so namreč prenavljali most, zato je 
bil ta del ceste nekaj dni zaprt. Se-

daj promet že poteka po prenovlje-
nem mostu.

Dela je izvedel na razpisu izbra-
ni izvajalec Samo Ribežl s.p.. Ob-
novili so nosilni in povozni del le-
senega mostu, za kar so uporabi-

li hrastov les. Zamenjali so tudi do-
trajano ograjo. Prenova je bila vre-
dna 24.000 evrov

Nazarska občina je za letošnje 
leto dobila od ministrstva za go-
spodarski razvoj in tehnologijo 
odobrena sredstva za sofinanci-
ranje investicij po 21. in 23. členu 
zakona o financiranju občin v viši-
ni 76.000 evrov. Sprva so v ta okvir 
prijavili prenovo dveh cest, ki sta 
že predani namenu. Ker je bila iz-
vedba del na obeh cestah cenejša, 
kot so sprva predvidevali, je mini-
strstvo pozvalo občino, da do kon-
ca avgusta lahko poda vlogo še za 
dodaten projekt in tako porabi celo-
ten znesek. Po ugotovitvah na tere-
nu so se zaradi večje varnosti upo-
rabnikov odločili za prenovo mostu 
v Kokarjah.

Samo Begič, direktor občinske 
uprave: »Zelo smo bili veseli, ko 
nas je gospodarsko ministrstvo ko-
nec avgusta po naših prošnjah po-
vabilo, da oddamo nov načrt pora-
be, da bi porabili vseh odobrenih 
76.000 evrov. Občina je v zelo krat-
kem času pripravila investicijsko 
dokumentacijo za obnovo povo-
znega in nosilnega dela mostu pre-
ko Drete v kraju Kokarje na LC Go-
vek-Kokarje. Dokument identifikaci-
je investicijskega projekta je občin-
ski svet obravnaval in potrdil na se-
ji 5. septembra, 10. septembra pa 
je bil rok prijave novih načrtov po-
rabe na ministrstvo, zato smo mo-
rali zelo pohiteti. Bili smo uspešni 
in preko prenovljenega mostu je v 
teh dneh že stekel promet.«

Marija Lebar

Žan Mahnič, 
podpredsednik Slovenske 
demokratske mladine: 

»Radi rečemo, da na mla-
dih svet stoji. A meni se zdi, 
da na mladih stojijo krediti, 
ki jih bomo morali vračati.«
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DRUŽINSKI DAN SLOVENSKE DEMOKRATSKE STRANKE 

Medgeneracijsko druženje ob igrah in glasbi

Janez Janša je pohvalil idejo o 
srečanju družin, obenem pa izrazil 

skrb za politično situacijo in 
zadolževanje naše države. 
(Foto: Marija Šukalo)

Na Venišah se je družilo skoraj dvesto članov stranke in njihovih 
simpatizerjev. (Foto: Marija Šukalo) 

Slovenska demokratska mla-
dina (SDM), Ženski odbor SDS in 
Klub seniorjev SDS so minulo ne-
deljo organizirali Družinski dan. Na 
Venišah se je družilo skoraj dvesto 
članov stranke in njihovih simpati-
zerjev. Medgeneracijskega druže-
nja se je udeležil tudi predsednik 
stranke Janez Janša.

V dopoldanskem času so ude-
leženci prisostvovali maši za do-
movino in slovenske družine v 
mozirski cerkvi. V nadaljevanju so 
se na drugi seji srečale članice re-
gijskega sveta Ženskega odbora 
SDS za Savinjsko-šaleško regijo. 
Na njej so po besedah poslanke 
Janje Napast, predsednice regij-
skega sveta, predstavile priprave 
na volitve poslancev in poslank v 
Evropski parlament in lokalne vo-
litve 2014. Med drugim so spreje-
le sklep, da SDS brez volitev ne bo 
podprla nobene vlade, tudi tehnič-
ne ne.

V popoldanskem delu srečanja 
so udeležence pozdravili podpred-
sednik SDM Žan Mahnič, predse-
dnica Ženskega odbora SDS Alen-
ka Jeraj, predsednik Kluba senior-
jev SDS Mitja Ljubeljšek in predse-
dnik stranke Janez Janša. 

SPOMINSKA PROSLAVA NA ČRETI

Borci v drugi svetovni vojni v izjemnih razmerah 
branili svoj narod

Spominsko slovesnost so pripravili člani žalskega in mozirskega 
združenja borcev za vrednote NOB, Območno združenje veteranov voj-
ne za Slovenijo Spodnje Savinjske doline, žalski: območni odbor dru-
štva izgnancev, odbor veteranskega združenja Sever in Društvo gene-
rala Maistra. Kulturni program so sooblikovali moderatorka in recita-
torka Jožica Ocvirk, Pihalni orkester Prebold pod taktirko Marka Rep-
nika in Mešani pevski zbor Prosvetnega društva Tabor pod vodstvom 
Špele Resnik.

Mag. Dobran Božič: »Bili so izjemni 
ljudje, ki so se v ekstremnih 
razmerah odzvali na izjemen 

način.«

Mahnič je bil kritičen do situa-
cije v državi: »Radi rečemo, da na 
mladih svet stoji. A meni se zdi, da 
na mladih stojijo krediti, ki jih bo-
mo morali vračati. Mladi ne dobi-
mo služb, veliko jih odhaja v tuji-
no.« Jerajeva je predstavila, od 
kod ideja za nedeljsko srečanje. 
Prepričana je bila, da se morajo 
ženske »oddolžiti« svojim družin-

skim članom za prebit čas na se-
stankih sveta, ki so navadno ob 
sobotah. 

Ljubeljšek je povedal, da v klubu 
seniorjev posebno skrb posvečajo 
mladim, z njimi radi preživijo čas in 
jim delijo svoje izkušnje. Vprašal se 
je tudi, ali so današnji krizni časi 
pravšnji za ustvarjanje in za tradi-
cionalne družine.

Janša je pohvalil idejo o sreča-
nju družin, obenem pa izrazil skrb 
za politično situacijo in zadolževa-
nje naše države. »Pred petimi leti 
smo imeli uravnotežen proračun. 

To pomeni, da smo toliko pridobi-
li, kot smo porabili. Ničesar nismo 
prelagali na ramena prihodnjih ge-
neracij,« je med drugim v svojem 
govoru izpostavil predsednik stran-
ke, ki se je srečanja udeležil z ženo 
Urško in otrokoma. 

Med udeleženci, ki so popol-
dne preživeli ob zvokih harmoni-
ke orkestra Primoža Zvira in za-
bavnih igrah, so bili tudi evrop-
ska poslanka Zofija Mazej Ku-
kovič in številni drugi vidni pred-
stavniki stranke. 

Marija Šukalo

Na Čreti je 5. oktobra poteka-
la tradicionalna proslava v poča-
stitev spomina prve frontalne bit-
ke slovenskih partizanov z okupa-
torjevo vojsko na Štajerskem pred 
72 leti. Obiskovalcem sta pozdrav-
ne besede namenila podžupan ob-
čine Vransko Aleksander Reberšek 
in županja občine Nazarje Majda 
Podkrižnik.

Županja je poudarila, da je pono-
sna na prednike, ki so žrtvovali svo-
ja življenja, da lahko danes živimo v 
miru in svobodni deželi. Srečanje na 
Čreti obuja spomine na pomembne 
zgodovinske dogodke v naših kra-
jih in nam krepi zavest svobodnega 
naroda. Država Slovenija bi morala 
biti največja vrednota, ki bi se je mo-
rali vsi zavedati. 

Slavnosti govornik mag. Do-
bran Božič, načelnik generalštaba 
Slovenske vojske, je v svojem go-
voru izpostavil, da smo v zgodo-
vini Slovenci mnogokrat dokazali, 
da smo pogumen narod. O borcih 
druge svetovne vojne pa je mne-
nja, da ti niso šli v vojno, ker bi se 
radi bojevali, temveč jih je klicala 
višja sila. 

»Bili so izjemni ljudje, ki so se 
v ekstremnih razmerah odzva-
li na izjemen način, da bi branili 
svoj narod. Njihova herojska de-
janja nam morajo biti navdih tu-
di v težkih časih, ko nas ne pesti-
jo vojne, temveč drugačne, soci-
alne stiske,« je med drugim pove-
dal Božič.

Tekst in foto: Marija Šukalo
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V CERKVI SVETEGA JURIJA V MOZIRJU PREDSTAVILI ŽIVLJENJE PATRA MIHA DREVENŠKA

»Črnca v beli koži« pospremili z muzikalom

Člani Mešanega pevskega zbora Utrinek in kvarteta Prijatelji so predstavili tudi zambijske pesmi. 

Pisec knjige, scenarist in režiser muzikala Janez 
Šamperl je poudaril, da je bil misijonar v Zambiji 
vedno obkrožen z ljudmi in otroki ter pesmijo.

V mozirski cerkvi so pripravili predstavitev 
knjige Črnec v beli koži, pater Miha Drevenšek, 
misijonar v Zambiji. Prvo nedeljo v oktobru so 
jo ob drugi obletnici Drevenškove smrti na »pot« 
pospremili z muzikalom. Tega so pripravili Me-
šani pevski zbor Utrinek in kvartet Prijatelji pod 
vodstvom Petra Gojkoška, kantavtor Antonio 
Tkalec in bobnar Miha Šrimpf ter povezovalec 
Aleksander Čobec. 

Knjiga, ki govori o življenju in delu minorita, 
misijonarja Miha Drevenška, odkriva duhovna in 
miselna ozadja njegovih misijonskih poti. V njej 
avtor knjige pater Janez Šamperl popelje bral-
ca od Mihovega otroštva, njegovih mladostnih 
iskanj in velikih odločitev do misijonskih podvi-
gov, šolstva, botrstva in dela z mediji. Odgovarja 
tudi na vprašanje, zakaj so patra Miho v Zambiji 
klicali bambo – oče, zakaj je postal njegov zele-

ni klobuk patrov zaščitni znak. Predstavitev knji-
ge so obogatele pesmi iz Zambije in Slovenije. 

»Frančiškov brat, minorit, misijonar v Zambi-
ji je bil vedno obkrožen z ljudmi in otroki ter pe-
smijo. Doživljali smo ga kot veselega, pojočega, 
razigranega, svetovno znanega,« je med drugim 
izpostavil pisec knjige, scenarist in režiser muzi-
kala Janez Šamperl. 

Tekst in foto: Marija Šukalo
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Piše: Aleksander Videčnik

Zgodovina in narodopisje

Primorski begunci v naših krajih (12)

PISANJE ANTONA VUKA (2)
Prvo zborovanje za osamosvojitev jugoslo-

vanskih narodov je bilo v obširni baraki Čevljar-
ske zadruge v Vrbovcu. Sklical ga je državni po-
slanec dr. Vrstovšek. Izjavil je, da si je izbral kraj 
za to zborovanje naše begunsko taborišče, ker 
ima v Primorce zaupanje. Zborovanje je lepo po-
tekalo, kljub navzočnosti dveh orožnikov. Miren-
ski begunci so se pozneje udeleževali podobnih 
zborovanj v Šmihelu, v Gornjem Gradu in na veli-
kem shodu v Žalcu. Mnogi med njimi so se javili 
kot prostovoljci v jugoslovanske vojaške odrede. 
Naši so bilo poslani na Koroško. 

Po umiku italijanske armade na Piavo je Za-
druga začela obnavljati ruševine nekdanje to-
varne v Mirnu. Pripravljala je tudi vrnitev begun-
cev iz Zgornje Savinjske doline. Takoj je usta-
novila ljudsko kuhinjo in zavetišče za begunce. 
Obdelovali so nekaj zemlje, ker je bilo veliko po-
manjkanje živil. Zadruga je tudi beguncem pla-
čala prevozne stroške v domači kraj. Zadruga 
je torej skrbela za begunce od maja 1915 pa 
do vrnitve 1919-1920. Ker je Zadruga med voj-
no nakupila nove stroje, je obnovila in poveča-
la tovarno. Tako je merila glavna stavba v dol-
žino 90 metrov. Pa tudi garaže in gospodarska 
poslopja so zgradili. Stavbno zemljišče je obse-
galo 5.000 m površine in je bilo lepo obzidano. 

Fašistične oblasti nam niso bile naklonjene, 
odločile so se Zadrugo zatreti. V Gorici in Trstu 
sta delovali dve Zadružni zvezi, ki sta dobro po-
slovali. Tako pa so tudi zatrli vsakršno slovensko 
kulturno dejavnost. 

Šest mesecev je ostalo v naši Zadrugi vse po 
starem in finančni uspeh je bil dober. To pa seve-
da ni bilo prav lokalnim fašistom, ki so pričeli hu-
do politično gonjo proti vodstvu Zadruge. Posta-
vili so italijanske vodje Zadruge, ki pa so povzro-
čili že v letu 1930 preko milijona izgube. Zadru-
go so prodali nekemu Italijanu, mirenski čevljar-
ji pa so bili brez posla.

Ko je v drugi svetovni vojni nastalo osvobodil-
no gibanje, so Italijani množično zapirali ljudi in 
jih pošiljali v taborišča. Že leta 1942 so se Miren-
čani odločali za vstop v osvobodilne enote.

Po koncu vojne je v deželi zelo primanjkova-
lo obutve in čevljarji so se pridno lotili dela. Člani 
mirovne konference so obiskali Miren. Prvo vpra-
šanje je bilo: »S čim se ljudstvo peča?« Deputa-
cija, ki je bila sestavljena iz naslednjih vašča-
nov (Mirenčanov): Anton Ferlat, Anton Vuk in Jo-
žef Kokelj, je razmejitveni komisiji razložila nasil-

no rušenje slovenskega gospodarstva in kultur-
nih dejavnosti po Italijanih. Komisija je prisluhni-
la predstavnikom prebivalstva. Končno je bil Mi-
ren priključen Jugoslaviji, in to septembra 1947. 

Sindikat je sklical čevljarje na množično zbo-
rovanje, sklenili so, da se nihče ne izseli, in ta-
ko je bila spet obnovljena čevljarska dejavnost 
v kraju. Znano je, da je Čevljarska zadruga ime-
la poslovalnice ne le po Sloveniji, tudi drugod po 
Državi SHS, pozneje Jugoslaviji, so bile trgovine 
pod imenom Adria. Spominjam se, da je v Celju 
bila poslovalnica Adria v Narodnem domu in je 
ponujala priznano kakovostne čevlje.

Vse to je le izvleček iz obsežnega opisa do-
gajanj Antona Vuka v zvezi s Čevljarsko zadru-
go v Mirnu v času prve svetovne vojne v Vrbov-
cu in spet v domačem kraju, kjer se je zadruga 
razvila v zelo ugledno podjetje z obsežno proi-
zvodnjo čevljev.

ZANIMIV ČLANEK V ČASOPISU AMERIKANSKI 
SLOVENEC

Narodna knjižnica v Ljubljani hrani tudi številko 
33 (izdana 21. 3. 1916). V njej je bil priobčen čla-
nek pod naslovom Novice od mirenske Čevljar-
ske zadruge. »Prva slovenska ljudska šola za be-
gunce se je v Vrbovcu otvorila dne 22. januarja 
1916. V njej so se šolali otroci delavcev Čevljar-
ske begunske zadruge iz Mirna. Vpisanih je bilo 
80 otrok, kot učitelj – voditelj je bil nastavljen g. A. 
Ferlat, učitelj iz Rupe pri Mirnu, veronauk pa po-
dučuje p. Kerubin Tušek, gvardijan frančiškanske-
ga samostana v Nazaretu (ime kraja tedaj še ni 
bilo Nazarje). Leseno barako za šolo je zgradila 
Čevljarska zadruga. V kratkem se otvori tam tudi 
obrtna šola, kakor je bila svojčas v Mirnu. 

Čevljarska zadruga v Vrbovcu je povečala 
svoj obrat ter nabavila številne nove stroje. V za-
drugi se izdeluje dnevno nad 800 parov čevljev; 

naloženi vozovi z usnjem in drugimi potrebšči-
nami in seveda s čevlji pričajo o vidnem napred-
ku zadruge, ki se je pod spretnim vodstvom g. 
Antona Vuka tako dvignila, da je ena največjih 
podjetij te stroke v monarhiji.

V Čevljarski zadrugi je zaposlenih nad tristo 
oseb, v okolici Vrbovca (Gornja Savinjska doli-
na) pa živi še kakih 1.000 ljudi iz Mirna, Oreho-
velj, Rupe, Peči, iz Bilj in Vrtojbe, tudi iz Trsta, Se-
žane, celo z Reke so ljudje tu, in za vse je dobro 
preskrbljeno; za kruh, živež in zaslužek skrbi za-
druga, dušno hrano pa prejemajo verniki pri čč. 
frančiškanih v Nazarskem samostanu, v Mozir-
ju in v župniji Rečica. 

Na čast vsem se mora priznati, da se možje, 
žene in dekleta prav vzorno obnašajo, le neka-
tere fantaline bi bilo prav poslati v bojno črto. Z 
imenom Čevljarske zadruge se ne strinja grdo 
ime pijančevanje, ponočevanje, preklinjanje in 
še kaj grdega in umazanega!

Čevljarska zadruga in aprovizacija
Ker veliko delavcev nima tu v Savinjski dolini 

družine in se ne more ustrezno prehranjevati, se 
je pokazala potreba, da se za te delavce napra-
vi lastna kuhinja. Tu so dobivali zajtrk, kosilo in 
večerjo. Tako je bilo preskrbljenih 80 delavcev! 
Ustanovili so tudi lastno prodajalno, ki posluje 
dvakrat v tednu. 

Mirenska hranilnica in posojilnica, podpor-
no društvo in bolniška blagajna poslujejo še na-
prej zelo uspešno v Čevljarski zadrugi, tudi Kato-
liško-prosvetno društvo deluje vsestransko. Na-
še vodstvo se tudi redno oglaša v raznih časo-
pisih …«

Iz vsebine bi lahko sklepali, da je pričujoč čla-
nek v ameriško slovenskem časopisu napisal 
marljivi kronist Čevljarske zadruge v Vrbovcu – 
Kemperle.

Vrbovec med temeljito obnovo od leta 1989 do 1991, ki jo je opravilo tedanje Gozdno gospodarstvo 
Nazarje pod vodstvom Milana Cajnerja. 
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40 LET OD VEČJIH POPLAV V ZGORNJI SAVINJSKI DOLINI

Neurje leta 1973 povzročilo veliko gospodarsko 
škodo

Spodnje Kraše so bile skoraj cele pod vodo.

Na Ljubnem ob Savinji je Ljubnica prestopila bregove.

Dreta je poplavila velik del Nazarij. 

Savinjske novice so oktobra leta 1973 poro-
čale o vodni stihiji, ki je onemogočila normalno 
življenje v dolini. Poplave so zalile kleti, stanova-
nja, gospodarska poslopja, odtrgale mostove, 
razrile in zasule ceste, pretrgale sisteme vodo-
vodov, kanalizacije, povzročile prekinitve doba-
ve električne energije in zablokirale sistem po-
štnih zvez v Zgornji Savinjski dolini.

Tistega leta je bil avgust zelo sušen, konec 
septembra pa je sledilo nekajdnevno in nepreki-
njeno deževje, ki je povzročilo poplavljanje rek in 
hudournikov. Na pomoč prizadetim so priskoči-

li gasilske enote, krajevni štabi za civilno zaščito 
in številni posamezniki.

Iz objavljenih fotografij je razvidno, da je Ljub-
nica na Ljubnem prestopila bregove, Dreta je po-

plavila Spodnje Kraše, center Nazarij in Šmar-
tno, ob cesti Nazarje-Mozirje pa je na obeh stra-
neh stala voda.

HH

OBČINSKI SVET LJUBNO

Šolski prostor 
odprt za različne 

uporabnike
Na zadnjo sejo ljubenskega občinskega sveta 

je bil vabljen ravnatelj Osnovne šole Ljubno ob Sa-
vinji Rajko Pintar. V točki pobude in vprašanje je 
poročal o delovanju šolskega športnega društva 
in o ceniku za najem šolske telovadnice, kar je na 
predhodni seji zanimalo svetnike.

Kot je povedal Pintar, ima šola sprejet cenik, 
po katerem zaračunava najemnino za zunanje 
uporabnike. Pri tem ne gre le za telovadnico, pač 
pa tudi za ostale prostore šole, ki jih pogosto ko-
ristijo različni klubi in društva. Gre za dejavnosti 
na področju športa, rekreacije, kulture in izobra-
ževalnih oblik, ki niso v povezavi s šolskimi pro-
grami. Tako je »Ljudska univerza Velenje pred 
časom v okviru projekta Simbioza pripravila v 
računalniški učilnici izjemno uspešno izobraže-
vanje za starejše občane,« je povedal Pintar

Kot zagotavlja ravnatelj, je šolski prostor izje-
mno odprt, saj se tukaj odvijajo tudi različni obč-
ni zbori društev, ki koristijo tudi storitve šolske 
kuhinje, srečanje starejših občanov in podobni 
dogodki. Po sklepu šole je uporaba telovadni-
ce za šolajoče se otroke in mlade brezplačna, 
je povedal Pintar.

V debati je svetnike zanimalo tudi vprašanje o 
prehrani v šoli in o možnosti lokalne prehranske 
ponudbe učencem. Po ravnateljevih besedah se 
ta ponudba izboljšuje, vendar počasi. Večje mo-
žnosti odkupa od lokalnih dobaviteljev, ki jih šo-
la tudi koristi, so na področju zelenjave in sad-
ja ter mleka in mlečnih izdelkov. »Žal pri mesni-
nah zaenkrat kljub našemu povpraševanju še ni 
ponudnika iz Zgornje Savinjske doline, tako da 
meso v šolski prehrani še vedno ni samo sloven-
skega izvora.

Marija Lebar
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OSNOVNA ŠOLA NAZARJE

Osvojili naziv kulturna šola, posebno priznanje 
Katji Gruber 

V Cerkljah na Gorenjskem je ko-
nec prejšnjega meseca poteka-
la svečana prireditev, na kateri so 
podelili nazive kulturna šola. Raz-
glasitev je organiziral Javni sklad 
RS za kulturne dejavnosti, naziv pa 
velja za tri leta. Med 53 osnovnih 
šol, ki se ponašajo z nazivom, se 
je uvrstila tudi nazarska. Posebno 
priznanje za izjemne dosežke na 
glasbenem področju je prejela Ka-

tja Gruber z Osnovne šole Nazarje.
Ob razglasitvi je v Cerkljah pote-

kalo celodnevno dogajanje, na kate-
rem je bil tudi minister za izobraže-
vanje, znanost in šport dr. Jernej Pi-
kalo. Podelitve so se udeležili pred-
stavniki Osnovne šole Nazarje in na-
zarska županja Majda Podkrižnik. 

Kot nam je povedala ravnate-
ljica Vesna Lešnik, so bili ponov-
ne podelitve priznanja zelo vese-

li, saj to potrjuje pravilno usmer-
jenost šole. »Spomladi 2013 se je 
naša šola prijavila na razpis Jav-
nega sklada za kulturne dejavno-
sti. S številnimi dokazili in utemelji-
tvami smo zopet prepričali žirijo in 
se v petek, 20. septembra, udeleži-
li svečane prireditve v Cerkljah na 
Gorenjskem. Prejeli smo priznanje 
in naziv kulturna šola, ki ga lahko 
uporabljamo do leta 2016. S tem 

priznanjem smo dobili potrditev, 
da naše delo na kulturnem podro-
čju teče v pravi smeri. Razveselili 
pa smo se tudi priznanja pedago-
ginji Katji Gruber na glasbenem po-
dročju, za kar ji čestitamo,« je pove-
dala Lešnikova. Dodala je, da ver-
jame, da bodo vsi skupaj dokazali, 
da si Osnovna šola Nazarje osvoje-
ni naziv tudi zasluži.

Marija Lebar

NAZARSKA ŽUPANJA OBISKALA NORVEŠKO

Delovni obisk prinesel številna koristna spoznanja
Služba za enake možnosti pri 

ministrstvu za delo, družino, so-
cialne zadeve in enake možno-
sti je v začetku meseca pripravi-
la večdnevni obisk pri različnih in-
stitucijah na Norveškem. Udeležili 
so se ga županje in župani ter di-
rektorji občinskih uprav iz Sloveni-
je, med njimi tudi županja občine 
Nazarje Majda Podkrižnik. Temati-
ka strokovnih srečanj in predavanj 
je bila predvsem enakost spolov, 
ranljivih, manjšinskih in etničnih 
skupin ter enaka dostopnost do 
splošnih dobrin.

Znano je, da je Norveška med 
vodilnimi državami glede števi-
la žensk v politiki in na drugih od-
govornih mestih, vendar še vedno 

ugotavljajo, da dejanske enakosti 
med spoloma ni. Vse od otroških 
vrtcev dalje dečki oziroma moški 
dobivajo več pozornosti kot dekli-
ce oziroma ženske. Še vedno so za 
enako delo ženske plačane manj 
kot njihovi kolegi, zato so že pred 
časom uzakonili kvote zastopano-
sti spolov.

Slovenska delegacija se je mudi-
la v Oslu. Tu so se prvi dan delovne-
ga obiska mudili na ministrstvu za 
delo in socialne zadeve. Predsta-
vljena je bila zakonodaja s podro-
čja enakosti in njeno uveljavljanje s 
primeri dobre prakse.

Ker Norveška prepoznava velik 
kadrovski potencial, ki ga predsta-
vljajo ženske na različnih funkcijah 

in vodstvenih delovnih mestih, si z 
mnogimi vsebinami prizadeva, da 
bi se o enakosti razmišljalo na vsa-
kem koraku. V ta namen deluje tu-
di kar nekaj centrov, med njimi Or-
ganizacija KS, kjer so slovenski de-
legaciji pripravili predavanja in pre-
zentacije. Organizacija je podobna 
naši skupnosti občin, povezuje tu-
di regionalni nivo družbene orga-
niziranosti. Vodijo projekte medna-
rodnega sodelovanja s področja 
enakosti. Partner v enem od teh 
projektov je tudi naša država, tako 
bo na študijski obisk v prihodnjem 
letu v Oslo odpotovala še ena sku-
pina iz Slovenije.

Podkrižnikova je ob tem meni-
la: »Obisk je bil zelo poučen in za-

nimiv. Zgovoren je podatek, da je 
pri nas le pet odstotkov županj, na 
Norveškem pa 25. Ne zavzemajo 
pa se le za večjo vključenost žen-
sk, pač pa tudi moških. Tako želi-
jo med drugim povečati število mo-
ških vzgojiteljev v vrtcih na 20 od-
stotkov.«

Priporočilo organizatorja obi-
ska je, da občine, iz katerih so se 
udeležili ekskurzije, v obdobju pol 
leta izdelajo akcijski načrt za ena-
kost. Koncept in usmeritve bodo 
dobili s strani resornega ministr-
stva. »Upam, da bomo lahko vsaj 
delček tega, kar smo videli, prene-
sli v našo prakso,« je zaključila žu-
panja.

Marija Lebar

KULTURNO DRUŠTVO GORNJI GRAD

Za zaključek sezone razstavljala Maja Žerovnik

Samostojno razstavo Maje Žerovnik (v sredini) so spremljali tudi njeni 
najbližji. (Foto: Štefka Sem)

V kulturnem domu v Gornjem Gra-
du je konec septembra skice stavb, 
različnih predmetov in načrtov raz-
stavljala domačinka, absolventka ar-
hitekture Maja Žerovnik. Razstavo je 
poimenovala Korak za korakom, ta-
ko namreč nastajajo njena dela. 

Žerovnikova je po končani osnov-
ni šoli v Gornjem Gradu izobraževa-
nje nadaljevala na poljanski gimnazi-
ji v Ljubljani. Po gimnaziji se je odloči-
la za študij na Fakulteti za arhitekturo. 
Zanjo se je v višjih letnikih študij prele-
vil v razgibano delo, s katerim si je iz-
oblikovala samosvoj kreativni jaz. 

Žerovnikovi domači kraj osta-
ja najljubši, čeprav je pretaknila že 

marsikateri kotiček sveta. Naklo-
njenost mu izkazuje v projektih, ki 
so vezani nanj. Trenutno zaključu-
je študij z diplomskim delom Idej-

na zasnova toplic na domačiji Re-
penšek v Gornjem Gradu. V pro-
stem času najraje pobegne v na-
ravo ali nekam daleč, naj bo to za-

radi inspiracije ali zaradi odklopa 
od vsakdana in iskanja notranjega 
miru. Obiskovalcem razstave je pri-
pravila projekcijo del in se doma-
čim zahvalila za vso podporo ter 
obiskovalcem za obisk. 

Za kulturni program je poskrbela 
dijakinja velenjske gimnazije San-
dra Panić, ki je zaigrala na klavir in 
prebirala lastno poezijo. V imenu 
Kulturnega društva Gornji Grad, ki 
je razstavo organiziralo, se je raz-
stavljavki in glasbenici ter pesnici 
zahvalila predsednica društva Ta-
tjana Bezovšek, obe pa je predsta-
vila Jožica Tiršek Drčar.

Štefka Sem
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Primera dobre prakse za spodbujanje iskanja 
rešitev v domačem okolju

Gregor Danev in mag. Mojca Bedjanič (v sredini) sta si bila enotnega 
mnenja, da se predstavljena primera ne moreta preslikati v drugo okolje. 

(Foto: Marija Šukalo)

Združenje za trajnostni razvoj 
Luč je 3. oktobra v goste povabi-
lo Gregorja Daneva in mag. Moj-
co Bedjanič z Zavoda RS za var-
stvo narave. Predavatelja sta obi-
skovalcem v dvorani lučkega ga-
silskega doma predstavila primere 
dobre prakse Pohorja in Karavank. 
Danev je svoje predavanje o Pohor-
ju naslovil Razvoj je vzdržen le, če 
ga sooblikujemo, Bedjaničeva pa 
o geoparku Čez hrib je Geopark 
(Unesco) Karavanke – kaj je to? 

Ključno vprašanje projekta razvo-
ja Pohorja je po zatrjevanju preda-
vatelja bilo, kako upravljati varova-
na območja narave, da bi lahko po-
stala priložnost za trajnostni razvoj.

Bedjaničeva je pri predstavitvi 
geoparka izpostavila, da je namen 

projekta s čezmejnim koordinira-
njem in upravljanjem spodbujati 
trajnostno rabo geoloških naravnih 
danosti in prispevati k njihovemu 

ohranjanju, intenzivirati čezmejno 
sodelovanje, izboljšati prepoznav-
nost ter spodbujati trajnostni razvoj 
na obravnavanem območju.

Oba sta si bila enotnega mne-
nja, da se predstavljena prime-
ra ne moreta preslikati v drugo 
okolje, ampak morajo ljudje sa-
mi ugotoviti, kaj v svoji okolici že-
lijo. S predavanjem sta želela le 
spodbuditi ljudi k iskanju rešitev 
za spodbujanje razvoja v okolju, v 
katerem živijo. 

Po besedah predsednika zdru-
ženja Luč Alojza Selišnika je bilo 
srečanje še eno iz niza predavanj, 
ki jih pripravljajo za osveščanje 
prebivalcev njihove občine. Združe-
nje namreč zagovarja trajnostni ra-
zvoj, ekološki način življenja in raz-
mišljanja, lokalno pridelano hrano 
in ostalih življenjskih potrebščin ter 
samooskrbo.

Marija Šukalo

KLUB ZGORNJESAVINJSKIH ŠTUDENTOV (KZSŠ)

Študentje medse vabijo 
nove člane 

Člani Kluba zgornjesavinjskih 
študentov vabijo študente in dijake, 
da se včlanijo v njihov klub. Vse, 
kar morajo storiti, je, da enemu iz-
med članov odbora prinesejo ori-
ginal ali letos tudi kopijo potrdila o 
šolanju za novo študijsko leto. 

Ko bodo oddali potrdilo, dobi-
jo člansko izkaznico, s katero lah-
ko koristijo številne ugodnosti. Kot 
člani bodo imeli tudi prednost pri 
projektih z omejenim številom pri-
javljenih. Imeli bodo možnost ak-
tivnega sodelovanja pri raznih pro-
jektih in si tako nabirati izkušnje, ki 

so danes skoraj ključnega pome-
na pri iskanju zaposlitve. Študente 
in dijake naprošajo, da jim potrdi-
la prinesejo do konca oktobra, saj 
bodo s tem tudi pomagali, da na-
berejo več točk Pridnostnega skla-
da, ki ga določa Zveza študentskih 
klubov Slovenije, pod katero klub 
deluje. 

Vse sedanje in bodoče člane tu-
di vabijo na občni zbor, ki bo v so-
boto, 19. oktobra, ob 18. uri v pro-
storih stare šole v Radmirju oziro-
ma na Gmajni.

Štefka Sem

DAN ODPRTIH VRAT V ENOTI VRBA VDC SAŠA

Neutrudni ustvarjalci z veseljem pozdravijo vsakega 
gosta

Izpod rok varovancev enote Vrba nastajajo lepi unikatni izdelki, ki so 
namenjeni prodaji. (Foto: Tatiana Golob)

V enoti Vrba Varstveno delovne-
ga centra (VDC) Saša, ki se od le-
tošnje zime dalje nahaja na novi lo-
kaciji na Prihovi, so se odločili, da 
svoje obiskovalce povabijo na mal-
ce drugačen dan odprtih vrat. Go-
stje so se namreč lahko vključili v 
delo varovancev in tako začutili 

utrip njihovega delavnika.
Varovanci so v torek, 1. oktobra, 

svoje dejavnosti izvajali tako kot 
vedno, a vendarle z majhno in za-
nje tudi zabavno razliko. Pri delu so 
se jim namreč pridružili starši, pri-
jatelji in drugi obiskovalci, ki so že-
leli pobližje spoznati njihovo preži-

vljanje dopoldnevov v enoti Vrba. 
Gostje so lahko hitro opazili, da se 
varovanci Vrbe posvečajo števil-
nim ustvarjalnim dejavnostim. Se-
daj, ko je program izdelave novole-
tnih voščilnic in simboličnih darilc 
že zaključen, veliko ustvarjajo iz gli-
ne, v novembru pa se bodo učili iz-
delave adventnih venčkov. 

Varovanci v ustvarjanje vložijo 
veliko truda, zato izpod njihovih rok 
prihajajo čudoviti izdelki. Te ponu-
jajo v prodajo, sredstva, zbrana s 
prodajo izdelkov, pa so namenje-
na za mesečne nagrade varovan-
cev. Obiskovalci ob dnevu odprtih 

vrat so si z občudovanjem ogledo-
vali pester izbor novoletnih voščil-
nic, pisano paleto unikatnih svečk, 
primernih tudi za adventne venčke 
in še marsikaj drugega. 

Kot je povedala vodja enote Vrba 
Judita Podkrižnik, so vsi, ki bi si še 
želeli ogledati njihove prostore, va-
bljeni, da jih obiščejo kadarkoli med 
tednom med 7. in 15. uro. Varovanci 
vsakega gosta sprejmejo z velikim 
veseljem, prav tako pa so vsi skupaj 
zelo veseli, kadar jim uspe prodati 
vsaj nekaj izmed svojih ročno izde-
lanih, unikatnih izdelkov.

Tatiana Golob



Savinjske novice št. 42, 18. oktober 2013

Organizacije, Ljudje in dogodki

17

SADJARSKO DRUŠTVO FRANCA PRAPROTNIKA MOZIRJE

Ogledali so si domača visokodebelna sadovnjaka in 
organizirali piknik

Udeleženci ogledov v Primožu nad Ljubnim ob Savinji (Foto: Stane Kotnik)

Člani mozirskega sadjarskega društva so se 
na občnem zboru odločili, da letos namesto do-
sedanje stalnice – ekskurzije po Sloveniji – pripra-
vijo ogled domačih, zgornjesavinjskih visokode-
belnih sadovnjakov. Ob tem so pripravili še piknik.

Udeleženci so se z avtobusom popeljali do 
Primoža nad Ljubnim. Tam so si najprej ogleda-
li sadovnjak na domačiji Žovne, nato pa še na 
kmetiji Frgel. Od tod so se povzpeli na razgledni 
vrh Primož, kjer je bilo vse pripravljeno za prije-
tno druženje ob dobri glasbi. Ob zvokih harmo-
nike so zadonele lepe domače pesmi. Dva kilo-
metra pešačenja nazaj do avtobusa in povratek 
domov je bil prijeten zaključek razgibano preži-
vetega dne.

Predsednik društva Alojz Plaznik je pojasnil, 
da so se za ogled tukajšnjih sadovnjakov odlo-
čili tudi v počastitev osemdesetletnice smrti vr-
hunskega sadjarskega strokovnjaka, po kate-
rem društvo nosi tudi ime, Frana Praprotnika, ki 

FESTIVAL ZA TRETJE ŽIVLJENJSKO OBDOBJE

Spominčice obogatile prostor z 
vezeninami

Spominčice so razstavljale v ZDUS-ovem kotičku. (Foto: ŠS)

Ročnodelska skupina Spominčice iz gornje-
grajskega društva upokojencev se je letos že tre-
tjič udeležila Festivala za tretje življenjsko obdo-
bje. Le-ta je potekal od 1. do 3. oktobra v Cankar-
jevem domu v Ljubljani. 

Prikazale so svoje izdelke, katerih ni bilo ma-
lo, saj se tedensko srečujejo in vezejo, vezejo v 
rišelje tehniki, kvačkajo in pletejo. Največ zani-

manja je bilo za prikaz že zelo redko videne ve-
ščine predenja volne s pomočjo kolovrata. Svoj 
prostor so Spominčice dobile v ZDUS-ovem ko-
tičku, na stojnici jih je obiskal tudi tajnik pokrajin-
ske zveze društev upokojencev Celje Srečko Ko-
lar in predsednik gornjegrajskega društva upo-
kojencev Toni Rifelj.

Štefka Sem

ZANIMIVOSTI NARAVE

Debel krompir v 
letu suhih krav
Milena Praznik nam je poslala sliko krompir-

ja, ki je težak skoraj 90 dekagramov. Zrasel je na 
Murčevi domačiji v Primožu nad Ljubnim ob Sa-
vinji. Našli so še nekaj podobnih, a malo manj 
težkih.

Tile nenavadni krompirji so zrasli v Pustem 
Polju pri družini Krefl. 

so mu bile domače sorte sadja še posebej lju-
be. »Člani so bili z ogledom izredno zadovoljni. 
Posebej je pohvalna skrb in ljubezen, ki jo svoje-

mu sadnemu drevju izkazujejo na obeh obiska-
nih kmetijah.«

Marija Lebar

(MŠ)
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PROSTOVOLJNO GASILSKO DRUŠTVO SOLČAVA

Gasilci brez meja na skupni vaji

Vaja je bila prostovoljnim gasilcem dober pokazatelj, kako se vesti v 
določeni situaciji. (Foto: Natalija Ošep)

Ekipa alpinistov PGD Solčava je ponovno pokazala svoje izkušnje pri 
gašenju na nedostopnem terenu. (Foto: Natalija Ošep)

V soboto, 5. oktobra, je v Solčavi 
potekala tradicionalna skupna ga-
silska vaja. V ta namen so se zdru-
žili člani PGD Železna Kapla, Jezer-
sko in Solčava ter se preizkusili v 
različnih vajah. Gasilci PGD Reber-
ca se zaradi tečaja, ki poteka v nji-

hovem društvu, vaje niso udeležili.
Letos je bilo organizator vaje 

društvo iz Solčave. Pod vodstvom 
poveljnika Matjaža Krivca in pod-
poveljnika Matija Vavdija so gasil-
ci najprej prejeli skice in navodila o 
poteku vaje, nato so se lotil »gaše-

nja« oziroma varovanja. Člani PGD 
Železna Kapla so gasili požar za 
osnovno šolo ter varovali bencin-
ski servis. PGD Jezersko je gasi-
lo dva požara v naravnem okolju, 
Solčavani pa so opravili notranji 
napad na Zadružni dom. Ekipa al-
pinistov je ponovno pokazala svo-
je izkušnje pri gašenju na nedosto-
pnem terenu.

Po opravljeni vaji je sledila anali-
za s strani poveljnika PGD Solčave 
Matjaža Krivca in poveljnika Gasil-
ske zveze Zgornje Savinjske doline 
Slavka Brica. Po njunih besedah je 
bila vaja dobro organizirana, moč 
pa je bilo opaziti nekaj pomanjklji-
vosti. Nekatere so društva lahko 

sproti suvereno rešila, za druge je 
treba poskrbeti naknadno. 

Vaje se je udeležilo 28 operativ-
nih gasilcev in deset gasilcev, ki so 
pomagali pri organizaciji. Poveljni-
ki društev so s strani gostitelja pre-
jeli plakete kot zahvalo in pohva-
lo za sodelovanje. Vaja je bila kot 
vsako leto članom dober pokaza-
telj, kako se vesti v določeni situa-
ciji, kako ukrepati in kako hitro pri-
de do situacije, ko se je treba znajti 
v neznanem. Sledilo je prijetno dru-
ženje s člani iz sosednjih občin ozi-
roma regij. V letu 2014 bo organi-
zacija v rokah članov PGD Železna 
Kapla.

NO

TABORNIŠKO DRUŠTVO ROD SOTOČJE NAZARJE

Robinzonski vikend na Kolpi

Veslali smo brez daljših postankov, saj se nam je mudilo na cilj, do 
čolnarne v Dolu. 

Drugi vikend v septembru smo 
se starejši taborniki Rodu Sotočje 
odpravili na robinzonsko čolnarje-
nje po Kolpi. V soboto zjutraj smo 
se dobili pri čolnarni v Dolu. Vsak 
je dobil svoj vodoodporen sod, ka-
mor smo zaprli svoja suha oblači-
la in minimalno količino hrane. S 
kombijem so nas odpeljali na iz-
hodišče, v kraj Grivac, kjer smo se 
razdelili po čolnih in odpluli nav-
zdol po Kolpi. 

Veslali smo celo dopoldne in del 
popoldneva, premagovali brzice in 

manjše jezove. Med vmesnimi po-
stanki smo iskali hrano v gozdu in 
na travnikih. Na zadnjem postanku 
smo si postavili tabor, spekli taborni-
ški kruh, nabrana jabolka in hruške. 

V nedeljo smo zgodaj vstali in 
pospravili tabor, skuhali čaj iz na-
branih rastlin, pojedli zajtrk in se 
odpravili na pot. Veslali smo brez 
daljših postankov, saj se nam je 
mudilo na cilj, do čolnarne v Dolu. 

Bil je zanimiv vikend. Naš načel-
nik, ki je bil vodja te akcije, nam je 
pokazal veliko zanimivih stvari, ki 

so uporabne za preživetje v naravi, 
na primer kako iz pločevinke nare-
diti posodo za kuhanje čaja, kako 
konzervo tunine uporabiti kot sve-

čo … Čolnarjenje je bila dobra izku-
šnja in motivacija za nadaljnje de-
lovanje v rodu. 

Alenka Verbuč
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ČEBELARSKA ZVEZA SLOVENIJE

Na območju Mozirja posneli čebelarski film

Snemanje čebelarskega filma v Mozirskem gaju (Foto: Marija Lebar)

V okviru svoje dejavnosti osveščanja potro-
šnikov in čebelarjev je Čebelarska zveza Slo-
venije (ČZS) sklenila posneti film o sloven-
skem medu z geografsko označbo (SMGO). 
Zaradi zagotovljene višje kakovosti želi zveza 
k pridobitvi certifikata spodbuditi še večje šte-
vilo čebelarjev. Film so snemali v Mozirskem 

gaju in na terenu pri tukajšnjih čebelarjih.
Pri zvezi deluje komisija za SMGO, katere 

predsednik je Marko Purnat iz Mozirja. Ta je 
predlagal, da bi se film snemal na omenjenem 
območju. Konec septembra se je tako v Gaju 
kot v čebelnjaku Marka Purnata, člana mozir-
ske Čebelarske družine Janeza Goličnika, mu-

dila snemalna ekipa in Nataša Lilek, svetoval-
ka specialistka na področju varne hrane, ki je 
koordinatorka za SMGO pri nacionalni čebelar-
ski zvezi.

Urejeno okolje čebelnjaka, ki so ga lani posta-
vili v Gaju mozirski čebelarji, in vrt medovitih ra-
stlin, zasajen ob njem, so bili primerno okolje za 
snemanje prvega dela, to je predstavitve medu 
in pomena oznake SMGO. Ob čebelarski stojni-
ci, na kateri je prodajal član mozirske ČD Anton 
Obran, so se ustavljali statisti, ki so predstavljali 
kupce. Obran, ki ima za svoj med pridobljen cer-
tifikat SMGO, je povedal, da ta označba kupcu 
pove, da je med slovenski in višje kakovosti, saj 
ga stalno kontrolirajo terenski svetovalci, pa tudi 
zavod Veritas iz Maribora. Stojnico so med sne-
manjem obiskali tudi mozirski šolarji.

Drugi del so snemali v čebelnjaku Marka Pur-
nata, kjer je terenski svetovalec Ivan Čopar pri-
kazal jemanje vzorca, ki ga pozneje pošlje na 
podrobno analizo v laboratorij zveze, nekaj pa-
rametrov pa lahko izmeri svetovalec tudi sam. 

Tretji del filma so posneli v studiu, kjer so o 
pomenu SMGO govorili pristojni čebelarski stro-
kovnjaki. Film bo na ogled tudi v Mozirju, 24. ok-
tobra ga bodo predstavili v Restavraciji Gaj.

Marija Lebar

PGD REČICA OB SAVINJI 

Solidni tudi v 
Velenju

Ob 5. dnevih zaščite in reševanja v Velenju so 
v soboto, 5. oktobra, organizirali 9. mednarodno 
gasilsko tekmovanje v vaji z motorno brizgalno 
ter štafetno preizkušnjo z ovirami na 400 m. V 
hudi konkurenci so se tekmovanja udeležile tudi 
ekipe PGD Rečica ob Savinji in zabeležile dobre 
rezultate. Člani A PGD Rečica ob Savinji 1 so bili 
diskvalificirani zaradi neustrezne opreme (obu-
tve), zato so nastopili izven konkurence s kon-
kurenčnim rezultatom. Dosegli so dobro 14. me-
sto, članice A PGD Rečica 5. mesto in člani B-
CTIF 5. mesto.

Jože Miklavc

PROSTOVOLJNO GASILSKO DRUŠTVO NAZARJE

Pokal ponovno pristal v rokah policistov

Na srečanje je prišlo kar okoli 40 udeležencev. (Fotodokumentacija PGD Nazarje)

Jesenske dneve v mnogih društvih izkoristijo 
za družabne dogodke. Tako so tudi v Prostovolj-
nem gasilskem društvu Nazarje pripravili sedaj 
že tradicionalno srečanje članov tehnično reše-
valne enote iz svojega društva, reševalcev nujne 
medicinske pomoči in policistov mozirske poli-
cijske postaje. Na srečanje je prišlo kar okoli 40 

udeležencev. Izvedli so tekmovanja v različnih 
disciplinah za prehodni pokal, pogovarjali pa so 
se tudi o resnih temah, ki zadevajo njihovo sku-
pno delovanje.

Zbrane sta nagovorila predsednik PGD Na-
zarje Roman Krajner in poveljnik Boštjan Cigale. 
Sledila so tekmovanja v igrah z žogo, namiznem 
tenisu in vlečenju vrvi. Tekmovalno vzdušje je bi-
lo ves čas napeto, saj se je zmaga prevešala 
zdaj na to, zdaj na drugo ali tretjo stran. Na kon-
cu je odločilo streljanje z zračno puško. Tukaj so 

bili najboljši policisti, ki so tako drugo leto zapo-
red osvojili prehodni pokal. Če jim bo to uspelo 
tudi prihodnje leto, dobijo pokal v trajno last. 

Da bodo srečanje pripravili tudi v letu 2014, 
so se že dogovorili, kje bo potekalo, pa še ni do-
ločeno. »Tako srečanje ni namenjeno samo dru-
ženju in zabavi, pogovorimo se tudi o našem de-
lu in skupnem ukrepanju za še učinkovitejše nu-
denje pomoči bližnjemu v stiski,« je povedal Ro-
man Krajner.

Marija Lebar
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SMUČARSKO SKAKALNI KLUB 
LJUBNO OB SAVINJI BTC

Ljubno dobilo 
licenco za 

panožni športni 
center 

Izvršni odbor Olimpijskega komiteja Slovenije 
– združenja športnih zvez je na podlagi javnega 
razpisa za podelitev licenc za olimpijske špor-
tne centre, nacionalne panožne športne centre, 
regijske in občinske športne centre za obdobje 
med letoma 2013 in 2017 na 25. redni seji 10. 
septembra podelil licence za panožne športne 
centre. V teh dneh bodo o podelitvi izbranim pri-
javiteljem, med katerimi je SKK Ljubno BTC, po-
slali tudi pisne sklepe.

Generalni sekretar ljubenskega kluba Rajko 
Pintar je ob tem povedal: »Zelo nas veseli, da 
smo bili na prijavi za podelitev licence uspešni. 
Med drugim to daje tudi možnost, da kandidira-
mo na ugodna sredstva za obnovo skakalnega 
centra Savina.« 

Po zaključku tekem v ženskih skokih, ki bosta 
25. in 26. januarja 2014, načrtujejo v spomla-
danskem času povečanje skakalnice. Tako po-
večana skakalnica, ki jo bodo pokrili z umetno 
snovjo, bo omogočala skoke tudi do 110 me-
trov. Postavili bodo nov sodniški stolp in name-
stili dvigalo, ki bo skakalke ali skakalce popelja-
lo na vrh zaletišča. 

»Tako bi si dokončno učvrstili pozicijo med stal-
nimi organizatorji svetovnega pokala ženskih te-
kem,« je povedal Pintar in dodal, da organizirati 
eno do dve tekmi na najvišjem svetovnem nivo-
ju ni edini cilj rekonstrukcije in načrtov ljubenskih 
zanesenjakov. Prenova in nadgradnja bo prine-
sla novo kakovost in omogočila uporabo skakal-
nega centra skozi vse leto tako za slovenska kot 
mednarodna tekmovanja. To bi pomenilo ugodne 
finančne rezultate tako za klub kot za celotno turi-
stično ponudbo Ljubnega z okolico. 

»V tem smislu smo že najavili kandidaturo 
za organizacijo tekem poletni grand prix v letu 
2015 ali/in 2016,« je dejal Pintar in še, da so or-
ganizacijske priprave za obe tekmi januarja pri-
hodnje leto v svetovnem pokalu skokov za žen-
ske v polnem teku.

Marija Lebar

TEK SOS 112

Vojska na hitrih nogah, prvakinja 
Mlinarjeva

Pripadnica 1. brigade Slovenske vojske Mateja Mlinar iz Šentjanža (s številko 90) je bila najhitrejša 
sploh in posamično prva. (Foto: Jože Miklavc)

Na športnem tekmovanju ob dnevih zašči-
te in reševanja v Velenju so organizatorji in le-
pa množica 91 tekmovalk in tekmovalcev izve-
dli tek SOS 112. Tako ženske kot moški so tekli 
na šest kilometrov dolgi progi oziroma dva kro-
ga po stezi okrog Škalskega jezera. 

V nočni tekmi so se pomerili članice in člani 
enot, služb in organov civilne zaščite, gasilskih 
enot, enot društev in pripadniki Slovenske voj-
ske. 17 moških ter tri ženske trojke so tekle za 
ekipne uvrstitve, ostali, ki niso imeli popolnih 
ekip, so tekli v posamezni konkurenci. 

Najhitrejša sploh in posamično prva je bila 
pripadnica 1. brigade Slovenske vojske Mateja 

Mlinar iz Šentjanža. Najhitreje je odtekel progo 
in postal posamični prvak Aleš Žontar, prav tako 
pripadnik 1. brigade Slovenske vojske. V tej sku-
pini se je solidno uvrstil tudi Roman Čretnik ml. 
iz Lok, ki je kot predsednik PGD Mozirje tekel za 
svoje društvo. 

Na prvo mesto med ženskami ekipami se je 
uvrstila ekipa 1. brigade SV, na drugo ekipa lo-
gističnega bataljona SV in na tretje ekipa PGD 
Gaberke. Skupinsko zmago je dosegla ekipa 1. 
brigade SV, drugo mesto ekipa Premogovnika 
Velenje, tretje pa ekipa Gorska reševalna zveza 
Slovenije postaja Celje.

Jože Miklavc

NOVA ŠTIFTA

Najhitrejše vajo opravili domači 
gasilci

Mladi gasilci iz Nove Štifte s pokali (Foto: Štefka Sem)

Prostovoljni gasilci iz Nove Štifte so letos go-
stili gasilsko tekmovanje za pokal občine Gornji 
Grad. Zaradi opravičljivih razlogov se je iz Boč-
ne tekmovanja udeležila le ena ekipa, zato je bi-
la konkurenca nekoliko okrnjena, tekmovanje 
pa zato nič manj napeto. Pomerilo se je namreč 
osem ekip iz Gornjega Grada, Nove Štifte ter pi-
onirji iz Bočne.

Vajo z motorno brizgalno so najhitreje opravi-
li člani A iz Nove Štifte in si tako prislužili preho-
dni pokal. Med pionirji je zmagala ekipa iz Boč-
ne, med mladinci Gornji Grad. V konkurenci čla-
ni A so bili najboljši domačini iz Nove Štifte, prav 
tako med veterani, pri članih B Gornji Grad. Po-
kale najboljšim je podelil župan Stanko Ogradi.

Štefka Sem

»Govori se: dobri stari časi. Vsi časi so do-
bri, ko pripadajo preteklosti.« 

Lord Byron
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JU-JITSU KLUB SAMURAJ GORNJI GRAD

Kolenčevi dve zmagi, Rihterjeva tretja

Brina Kolenc (levo) in Špela Rihter sta zadnji vikend odlično zastopali klub 
na tekmovanju v Srbiji. (Foto: Štefka Sem)

Najboljši člani Ju-jitsu kluba Sa-
muraj so se v minulih dveh viken-
dih udeležili dveh tekmovanj v tuji-
ni. Prvo tekmovanje je bilo German 
Open – odprto prvenstvo Nemčije. 
Potekalo je 5. in 6. oktobra v me-
stu Hohenmölsen. Na njem je so-
delovalo okrog 600 tekmovalcev 
iz desetih držav (Nemčija, Avstri-
ja, Italija, Nizozemska, Belgija, Ru-
sija, Ukrajina, Danska, Norveška, 
Slovenija). Med mladinci do 62 kg 
je Matej Debelak osvojil 13. mesto, 
med mladinkami do 62 kg je Špela 
Rihter osvojila 9. mesto in med čla-
ni nad 94 kg je Tilen Pečnik osvo-
jil 5. mesto.

Drugo tekmovanje je bilo v me-
stecu Temerin pri Novem Sadu v 
Srbiji. Tekmovanje se je odvija-
lo v soboto, 12. oktobra. Tekmo-
valo je okoli 300 tekmovalcev iz 
šestih držav (Srbija, Makedoni-
ja, Črna gora, Bosna in Hercego-
vina, Hrvaška, Slovenija). Tokrat 

sta se odlično odrezali Brina Ko-
lenc in Špela Rihter. Kolenčeva je 
zmagala v kategoriji kadetinj do 
57 kg in do 63 kg, Rihterjeva pa 
je med mladinkami do 62 kg do-
segla tretje mesto.

Trener Tomi Stanković je pove-
dal, da se je Kolenčeva pomerila v 
svoji težnostni kategoriji in eni viš-
je. V obeh je blestela in zmagala. 
Rihterjeva pa je pokazala čisto dru-
gi obraz tekmovalke kot v Nemčiji 
in je proti finalistki iz German Open 
in nosilki bronaste medalje iz za-
dnjega mladinskega evropskega 
prvenstva izgubila v zadnjih sekun-
dah z rezultatom 13:10.

»Glede na to, da sta obe tekmo-
valki prvo leto v svojih starostnih 
kategorijah in bosta tu še do kon-
ca leta 2015, lahko od njiju v pri-
hodnje pričakujemo še veliko,« je 
uspešni zadnji tekmovalni vikend 
ocenil Stanković.

Štefka Sem

ROKOMETNI KLUB NAZARJE

Dobre igre rokometašic 
kljub težkemu razporedu

Prejšnji teden so nazarske roko-
metašice odigrale kar tri srečanja 
v 1. B državni ligi. Nasprotni so jim 
stale ekipe, ki letos resno računajo 
na najvišjo stopničko v prvenstvu, 
vendar so Nazarčanke kljub okr-
njenemu in pomlajenemu igralske-
mu kadru pokazale dobre igre.

Najprej so se v sredo, 9. oktobra, 
predstavile domačemu občinstvu 
proti ŠD Jadran Bluemarin Hrpelje-
Kozina. Ambiciozni gostujoči eki-
pi se je 40 minut upiralo samo se-
dem mladih domačih igralk. V tem 
obdobju so Nazarčanke nadzirale 
rezultat, vendar so jim pošle mo-
či, kar so gostje izkoristile in pred-
vsem s streli od daleč zabeležile 
zmago z 28:37. 

Nazarske igralke so se tako 
spodbujene v soboto, 12. oktobra, 
odpravile v Brežice, kjer so z do-
bro igro v obrambi in v napadu pre-
magale ŽRK Brežice z 28:30. Tre-
ner Brane Dobnik je pohvalil igro 
vseh igralk, izpostavil pa igro 15-le-
tne Maruše Sedovšek, ki je dosegla 

pet zadetkov v odločilnih trenutkih 
tekme. 

Naslednji dan jih je čakal še en 
težek nasprotnik, in sicer RK Lju-
bljana, druga ekipa Krima iz Lju-
bljane. Gre za favoritinje prven-
stva, ki so se tokrat skoraj opekle 
v Nazarjah. Domače igralke so 
kljub utrujenosti zaradi tekme dan 
prej in kratki klopi zaigrale pov-
sem enakovredno in igro izgubile 
v izdihljajih tekme. Zmanjkalo jim 
je malo športne sreče, saj so ime-
le osem sekund pred koncem pro-
tinapad za izenačenje, ki so ga Lju-
bljančanke prekinile s prekrškom 
in tako domov odnesle popoln iz-
kupiček točk.

Nazarskega stratega Dobnika 
veselijo dobre igre njegovih varo-
vank. Z nestrpnostjo pričakuje vr-
nitev dveh poškodovanih igralk 
v tekmovalni ritem. Priložnost za 
potrditev dobre igre bo že jutri, ko 
v Nazarje prihaja ŽRK Antrum Se-
žana.

Roman Mežnar

ŠOŠTANJ

Smučarka Anja Drev 
prejela občinsko 

priznanje

Anja Drev je dobila občinsko priznanje za posebne dosežke na prvem 
svetovnem prvenstvu gluhih v smučanju. (Fotodokumentacija Anje Drev)

Članica Gornjesavinjskega sm-
učarskega kluba Mozirje Anja 
Drev ima za sabo uspešno smu-
čarsko sezono. Najboljše rezul-
tate je nanizala ravno na najpo-
membnejših tekmah sezone, in 
sicer na prvem svetovnem prven-
stvu gluhih v alpskem smučanju, 
ki se je odvijalo februarja v Nem-

čiji in kjer je v konkurenci mladink 
do 21 let v smuku prejela srebr-
no, v superveleslalomu pa brona-
sto medaljo. Za omenjen uspeh 
je Drevova ob občinskem prazni-
ku občine Šoštanj, ki je bil 30. sep-
tembra, prejela posebno prizna-
nje župana Darka Meniha.

Štefka Sem
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Šport, Pisma bralcev

TENIŠKI TURNIR V LUČAH

Za zaključek pričakovani zmagi Monike Robnik in 
Mateja Ribiča

Pestro teniško dogajanje so na Logu sklenili šele v hladni jeseni. (Foto: ŠR)

Že v hladnih jesenskih dneh so v Lučah kon-
čali pestro in dolgo teniško sezono. Prvič je na-
mreč poleti zaživela teniška liga in ves čas pol-
nila igrišča na Logu v Krnici. Vrhunec je sledil z 
zaključnim turnirjem, ko so v Športno-rekreativ-
nem društvu Log ob pomoči Občine Luče pode-
lili končne lovorike.

Teniška igrišča na Logu so po zaslugi tamkaj-
šnjega društva v zadnjih letih spet polna, s prvo 
in drugo moško ter žensko ligo pa je dogajanje 
poleti dobilo tudi pravi tekmovalni naboj. Gonil-
na sila in glavni organizator je bil Jernej Ribič, ki 
je vestno koordiniral dvoboje, objavljal rezultate 
in opominjal »zamudnike« ter tako tudi tekmova-
nje uspešno pripeljal do zaključka. 

V ženski ligi je brez večjih težav na domačem 
dvorišču zmagala Monika Robnik, ki je tudi edi-
na ostala neporažena. Lovoriko bi ji lahko vzela 
le smučarka Mateja Robnik, a ji je tudi ona v vna-
prej odigranem dvoboju (Mateja se je namreč 
avgusta že vrnila v ZDA na študij) morala prizna-
ti premoč. Monika je bila brez prave konkuren-
ce tudi na zaključnem turnirju, v finalu je z 9:2 
premagala Špelo Robnik. Tretje mesto je osvojila 
Marjeta Robnik z zmago nad Niko Čopar.

Bolj tesen je bil razplet v drugi moški ligi, zma-
govalec v zelo izenačeni konkurenci ni bil znan 
vse do zadnjih dvobojev. Do zmage je naposled 

zaradi boljše razlike v nizih prišel Uroš Gregorc, 
enako število točk je osvojil Niko Bezovnik. V pr-
vi moški ligi je edini brez poraza ostal Matej Ri-
bič, njegov najbližji zasledovalec je bil Nace Se-
lišnik in že napovedal hud boj za zmago na za-
ključnem turnirju.

Favorita sta pričakovanja tudi uresničila. Kot 
prvi in drugi nosilec sta se srečala v finalu, zma-
govalec pa je po močnem in napetem obraču-

nu z 9:6 postal Matej Ribič. V tekmi za 3. me-
sto je Franci Plesnik premagal Alojza Tevža, a je 
slednji na koncu namesto pokala dobil še lepšo 
nagrado. V žrebu med vsemi udeleženci lige je 
bil namreč srečni dobitnik letne smučarske vo-
zovnice na smučišču v Logu, kamor se bo po-
časi tudi preselilo središče športnega dogaja-
nja v Lučah.

ŠR

Odgovor na članek o javnem zdravstvu v Zgornje Savinjski dolini
V zadnjih novicah smo lahko prebrali obšir-

no poročilo o nesprejetju odloka Javnega zdra-
vstva v Zgornje Savinjski dolini.

Glavni krivec - tako sledi iz poročila - je župan 
občine Mozirje, ki je s privolitvijo svetnikov uma-
knil odločanje na prihodnjo novembrsko sejo. 
Razlog je bil zaradi reforme in nove organizaci-
je javnega zdravstva, ki je tik pred uveljavitvijo.

Opozoril bi rad na nekaj dejstev.
Do leta 2002 se pravzaprav niti ni razpravlja-

lo glede sedeža javnega zavoda. Bil je v Mozir-
ju in nikogar to ni motilo. Sredstva v razvoj so se 
vlagala tako v Mozirju (urgentna postaja….) , ka-
kor tudi zlasti v Nazarjah, kjer se je širila industri-
ja. Ves čas je bila želja Mozirjanov, da bi dobi-
li še enega zdravnika, zlasti po smrti g. dr. Buta.

V letu 2009 je bil gost na občinskem svetu tu-
di sekretar iz ministrstva za zdravstvo g. dr. Er-
žen. Bila je navzoča tudi direktorica zavoda ga. 
dr. Kramerjeva. Razgovor je šel v smeri presta-
vitve sedeža zavoda v Nazarje, kjer je tam več 
zdravnikov, več opreme in ponudbe. Zaključek 
razgovora je bil naslednji: v Mozirje naj se zago-
tovi dodaten zdravnik. Potem ne bo več vpraša-
nja glede sedeža - v Mozirju tako ostane urgen-
tni center in dežurna služba. Kljub zagotovilu se 
to danes ni zgodilo, čeprav se je v Nazarju v tem 

času izmenjalo več zdravnikov. Poudarjam, za 
Mozirje ni in ni bilo moč dobiti zdravnika.

Po letu 2010 se je težnja po preselitvi sedeža 
iz Mozirja stopnjevala. Opozoriti želim, da ne gre 
le za spremembo naslova. S tem Mozirje izgubi 
urgentno postajo in tudi dežurstvo se preseli v 
sosednjo občino.

V zadnjih letih smo kar nekaj sredstev vložili v 
posodobitev zdravstvenega doma v Mozirju, kaj-
ti zavedali smo se, da moramo zadostiti normati-
vom, ki jih predpisuje zdravstvo. Skupaj s strokov-
nimi službami iz ministrstva smo pripravili projekt 
dodatne razširitve in posodobitve. Cilj je bil, da na-
redimo vse, da center zdravstva ostane v Mozirju. 
Pripravljeni smo bili tudi na stroške, ki bi pri tem 
nastali. Sami bi financirali in vodili projekt. To je bi-
lo predstavljeno tudi občinskemu svetu, ki je so-
glašal s to investicijo, samo da vse skupaj ostane 
v naši občini. S projektom smo se odpravili tudi na 
ministrstvo, kjer je bilo rečeno, da je projekt dober, 
zadovolji vsem normativom in še varčen je glede 
na finančna sredstva, ki jih ima občina. Opozo-
rili so na bistveno pomanjkljivost - nimate dovolj 
zdravnikov zlasti ne iz javne mreže. Imate le kon-
cesionarje, pa še to le enega in pol.

No pa smo bili spet pri tisti neuresničeni zahte-
vi in obljubi, da Mozirje dobi dodatnega zdravnika.

Med tem se je pospešeno pripravljal projekt 
tudi v Nazarjah, ki vso zadevo bistveno podraži. 
Če bi širitev v Mozirju stala okrog 300.000 € in bi 
to občina Mozirje sama krila, je nazarski projekt 
pristal pri vrtoglavi ceni 2,3 milijonov €. Po tem 
scenariju naj bi občina Mozirje (seveda po dele-
žih tudi ostale občine) prispevala k temu projek-
tu preko 500.000 €. Po domače rečeno: zgubi-
mo sedež zdravstva, preseli se urgenca, ni več 
dežurstva v Mozirju in dodati je potrebno še pre-
ko 500.000 € za novo postajo v Nazarjah. V ta 
sredstva je vključena novogradnja, kakor tudi 
obnova sedanje zdravstvene postaje v Nazar-
jah. Najprej naj vsaka občina poskrbi za obnovo 
lastnega zdravstvenega doma, potem pa bomo 
še skupaj vse obnovili v Nazarjah. Ne vem, kdo 
lahko pride do take ideje. Iti v tako veliko investi-
cijo, ki prinaša neki nadstandard, se nam zdi ne-
umesen. 

Če že potem naj se uredi tisto nujno, da bo 
zadoščeno nekim normam. Nikakor pa ni prav, 
da nas ta investicija finančno izčrpa, s tem ko 
vemo, da je nujna velika investicija v vodovodni 
sistem Letošča in obnova čistilne naprave v Mo-
zirju. Iti v projekt adaptacije in nove gradnje v Na-
zarjah je neodgovorno, saj nimamo zagotovlje-
nega niti evra iz evropskih ali državnih skladov, 
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IZ POLICIJSKE BELEŽNICE

Pisma bralcev, Kronika, Zahvale, Oglasi

Ko si nas rodila, 
si nežno nas objela …
Sedaj odšla si, 
a vendar nisi, nisi sama.
Ostaja nam objem slovesa, 
ki šepeče:
»Zbogom, ljuba naša mama.«

ZAHVALA

Jožefa ZAGOŽEN
p. d. Batlnova

8.3.1925 - 1.10.2013

Ko smo jemali slovo od naše ljube mame, ste nam bili 
v uteho vsi, ki ste se prišli od nje poslovit in ste nam izre-
kali sočutne besede sožalja. 

Hvala za vsako toplo misel in besedo, za čas, ki ste nam 
ga namenili, za darovano cvetje, sveče, molitve, številne 
svete maše in za drugače izraženo podporo. 

Hvala gospodu dekanu Martinu Pušenjaku in gospodu 
monsignorju Milanu Gosaku za darovano pogrebno sve-
to mašo, govornici Ani Kamplin ter pevcem in organist-
ki ter praporščakom. Hvala tudi pogrebni službi Morana. 

Hvala še zdravstvenemu osebju na Ljubnem in osebju 
iz gastro oddelka Bolnišnice Celje, ki so v zadnjem obdo-
bju tako požrtvovalno skrbeli za našo mamo.

Vsi njeni

Ljubno ob Savinji, oktobra 2013

• TATOVI BAKRA NE MIRUJEJO
Nazarje: 7. oktobra so policisti prejeli prijavo delavcev podjetja iz 

Nazarij, ki so ugotovili, da so neznanci ukradli 50 metrov bakrenih žle-
bov. Do objekta podjetja so pristopili preko ograje in pobrali bakrene 
žlebove ter odtočne cevi. Poleg tega so z objekta kulturnega doma po-
kradli svinčene obloge okoli štirih oken, bakreni nadstrešek in bakreno 
okensko polico pri vhodu v grad Vrbovec. 

• POLICISTI PIJANEMU VOZNIKU ZASEGLI ŽE TRETJE VOZILO
Mozirje: Policisti so v nočnem času 7. oktobra pri kontroli cestnega 

prometa izven Mozirja vozniku z Rečice ob Savinji zasegli osebni av-
tomobil, saj je vozil brez veljavnega vozniškega dovoljenja in pod vpli-
vom alkohola (1,31 miligrama alkohola v litru izdihanega zraka). Po-
leg tega je bilo vozilo neregistrirano. Policisti so omenjenemu vozniku 
v zadnjih dveh letih zasegli že tri osebne avtomobile. Zoper njega je bil 
podan obdolžilni predlog na Okrajno sodišče v Velenju.

• UKRADEL AVTO
Solčava: V noči na 8. oktober je bilo izpred stanovanjskega objekta 

oškodovanke v Solčavi ukraden osebni avtomobil znamke Citroen C3, 
svetlo modre barve, reg. št. KR 49-35T. Policisti so opravili ogled kraja 
dejanja, za neznanim storilcem pa še zbirajo obvestila.

• NESREČA NA GRADBIŠČU 
Nazarje: 10. oktobra je reševalec Zdravstvene postaje Mozirje obve-

stil policijsko postajo, da ravnokar pelje v bolnišnico v Celje ponesreče-
nega delavca iz podjetja v Nazarjah, kjer se je zgodila delovna nesre-
ča. Na kraj so odšli policisti in ugotovili, da se je delovna nesreča zgo-
dila v popoldanskem času, ko so delavci podjetja, ki izvaja gradbena 
dela na zgradbi, menjavali okna na stavbi. Delavec je na postavljenem 
odru na prvem nivoju, okoli dva metra od tal, za seboj pozabil zapre-
ti loputo. Ko je hodil po odru, je padel skozi odprtino, se pri tem skušal 
ujeti in si poškodoval nogo med lovljenjem še pred samim padcem na 
tla. O nesreči je bil obveščen tudi delovni inšpektor. 

na drugi strani pa imamo vsaj del-
no zagotovljen denar tako za čistil-
no napravo, kakor obnovo vodovo-
dnega sistema Letošč - potrebni so 
le projekti.

Povdarjam, če je že nujna širitev 
in prenos sedeža in vsega kar je s 
tem povezano, naj se to uredi raci-
onalno in času primerno. V tem pri-
meru se občina Mozirje ne bo izmi-
kala obveznostim, a ostal bo gre-
nak priokus.

Na tem področju se združujeta 
novi odlok in nova predvidena inve-
sticija. Ne razumem zakaj taka ih-
ta, ko smo v veliki gospodarski krizi 
in pred novo zdravstveno reformo 

javnega zdravstva, kjer se menda 
ne predvideva sedež ne v Mozirju 
in tudi v Nazarjah ne.

Ne morem razumeti, da je prelo-
žitev o odločanju za en mesec ta-
ko kritično. Iz zanesljivih virov vem, 
da še tudi nekatere občine o tem ni-
so odločale.

Kot župan občine Mozirje, si 
bom vedno prizadeval za dobro 
naših občanov - s tem pa nikakor 
ne želim škodovati ostalim prebi-
valcem Zgornje Savinjske doline. 
V bistvu gre za resnico in zdravo 
kmečko pamet.

Župan občine Mozirje
Ivan Suhoveršnik

OBVESTILO BRALCEM
Bralce Savinjskih novic obveščamo, da zaradi praznikov 31. 

oktobra in 1. novembra 44. številka izide že v sredo, 30. okto-
bra, zato je rok za oddajo čestitk, zahval in malih oglasov za ti-
sto številko v ponedeljek, 28. oktobra 2013, do 12. ure.
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Za razvedrilo

POMEMBNO JE SODELOVATI IN PREDVSEM NE ZMAGATI
Jožef Kavtičnik, poslanec Pozitivne Slovenije (spredaj) na mini 

olimpijadi na Rečici ob Savinji: »Dajmo župan! Vsi na rekreacijo v 
olimpijskem duhu!«

Vinko Jeraj, rečiški župan (desno): »Ja, ja. Počak', da ti jaz poka-
žem svojo formo. Se pripogibam vsakič, ko mi čiki padejo na tla. Po-
tem pa poskrbim tudi za duh in izpuh.«

VČASIH JE LUŠTNO BLO
Tudi turistični delavci, kot Toni Strnišnik iz rečiškega turističnega 

društva, se kdaj zasanjajo, sploh če organizirajo Lenartov sejem, 
kjer se staro in mlado vrača v stare čase: »Včasih je bilo res lepo, ko 
so še avti imeli dušo in sta »cigana« Urša in Pavel imela pod nadzo-
rom svoje opravke, ne pa zdaj, ko so avti različnih firm podobni eni 
drugim, delo ciganov pa so prevzeli bankirji in politiki ...« 

DVE OFRTNI DAMI
Mojstrica kreatorka starih modelov (novih) oblačil Helena Troben-

tar (levo), rojena Lučanka, je na modni predstavi svojih kreacij v Sol-
čavi vsak »model« natančno pregledala, naglihala vsako rožco, resi-
co ali favd, pritisnila gumbek za nasmeh in zaželela: »Uživaj na javni 
sceni!« Skoraj tako je »uštimala« znano Solčavanko Bernardko Ipa-
vec. Ta pa je dejala: »Tako zala pa tu v Solčavi menda res še nisem 
bila. Bi kar taka tud v šolo šla!« Če še ni, naj se to čim prej zgodi, do-
dajamo mi.

(Foto: MŠ)

(Foto: MŠ)

(Foto: JM)
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Križanka, Napovednik

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 43. številki SN

2013

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

Nadaljevanje Napovednika dogodkov na strani 26.

  Petek,
18. oktober

ob 14.00. Pred trgovino Mercator Nazarje
Dobrodelna akcija Drobtinica
ob 16.00. Športni park Mozirje
Nogometna tekma - ND Mozirje : NK Šampion (st. dečki)

ob 16.30. Knjižnica Mozirje
Ura pravljic: Pripoveduje gostja Katarina Fužir

Sobota,
19. oktober

ob 8.00. Pred trgovino Tuš v Mozirju
Dobrodelna akcija Drobtinica
ob 8.00. Pred trgovino Rečica ob Savinji
Dobrodelna akcija Drobtinica
ob 8.00. Pred kulturnim domom Gornji Grad
Dobrodelna akcija Drobtinica
ob 9.30. Športna dvorana Nazarje
Košarkarska tekma - Nazarje Input : Šentjur Tajfun 
(kadeti)

ob 10.00. Bohačev toplar Nazarje
Razstava gob in nastop Ljudskih pevk Pušeljc
ob 11.30. Športni park Mozirje
Nogometna tekma - ND Mozirje : NK Laško pivovar 
(kadeti)

ob 15.30. Športni park Mozirje
Nogometna tekma - ND Mozirje : NK Radeče (člani)

Napovednik dogodkov
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Sobota,
19. oktober

ob 17.00. Športna dvorana Nazarje
Rokometna tekma - RK Nazarje : ŽRK Antrum Sežana (ž)

ob 19.00. Glasbena šola Nazarje
Koncert Xin Wang, sopran, in Nikolaj Žličar, klavir

Nedelja, 
20. oktober

ob 8.00. Plac Ljubno
Dobrodelna akcija Drobtinica
ob 12.00. Športna dvorana Nazarje
Košarkarska tekma - Nazarje Input : Šentjur Tajfun 
(mladinci)

Ponedeljek, 
21. oktober

ob 15.00. Mozirski gaj
Trgatev potomke najstarejše trte na svetu

Torek,
22. oktober

ob 17.00. Knjižnica Luče
Ura pravljic: O čričku in mravljici
ob 18.00. Dom kulture Nazarje
Koncert Simfoničnega orkestra Glasbene šole Velenje

Sreda,
23. oktober

ob 16.30. Knjižnica Rečica ob Savinji
Ura pravljic: Juha, ki iz buč se skuha
ob 18.00. Knjižnica Gornji Grad
Ura pravljic: Juha, ki iz buč se skuha
ob 19.00. Muzej Vrbovec Nazarje
Narodopisni večer z A. Videčnikom: 
Zadrečko lončarstvo in Kokarje

Četrtek, 
24. oktober

ob 16.00. Gasilski dom Luče
Predavanje o pravici do slušnega aparata in o 
tehničnih pripomočkih za osebe z okvaro sluha

Napovednik, Mali oglasi, Oglasi

MORDA STE ISKALI PRAV TO
Napovednik dogodkov

Nadaljevanje Napovednika dogodkov s strani 25.

◊	ZAPOSLIMO	VOZNIKA	GOZDARSKEGA		
				KAMIONA	
in upravljalca tračne žage; inf. 03/838-85-16.

Stavbno tesarstvo, Krančič Ivan s.p., Trnovec 11, Rečica ob Savinji.

◊	V	NAJEM	ODDAMO	POSLOVNI	PROSTOR
v centru Mozirja, v izmeri 65 m2; gsm 070/744-707.

Katarina Herček Podlesnik s.p., Savinjska cesta 1, Mozirje.

◊	PARKETARSTVO	TKALEC
polaganje parketa, laminata, PVC oblog, izdelava vzorcev in bor-
dur, izdelava lesenih teras, izdelava suhomontažnega estriha, ob-
novitev starih parketov; gsm 041/724-184.

Boštjan Tkalec s.p., Gotovlje 139 a, Žalec.

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa ostala 
dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in poce-
ni; Brlec Franc 041/606-376.

GP Pirc d.o.o., Krnica 50, 3334 Luče.

◊	MONTAŽA	SATELITSKIH	SISTEMOV	–	POP	TV	
IN	A	KANAL
Nudimo vam montaže satelitskih sistemov za sprejem POP TV in 
KANAL A – pooblaščeni monter za TOTAL TV in servis vseh sate-
litskih sistemov. Prašnikar s.p., tel. 03/584-51-94, gsm 041/688-
094.

Prašnikar Miro s.p., Elektro-instalacije in vzdrževanje elektro aparatov in na-
prav na terenu, Spodnje Kraše 30, 3341 Šmartno ob Dreti.

◊	SLIKOPLESKARSTVO	TERGLAV
Beljenje notranjih površin in fasad, dekorativni opleski, izdelava 
izolacijskih fasad, delo na višini z dvižno košaro... tel. št. 03/572-
06-73, 041/216-214, www.terglav.si

Andrej Terglav s.p., Andraž 96 b, 3313 Polzela.

◊	MV,	KO	POTREBUJETE	POMOČ,	SOCIALNO		
				VARSTVO	BREZ	NASTANITVE
Gospodinjska opravila, obisk zdravnika, osebna nega, pogovor, 
energijska terapija za lažje uživanje v življenju, vse ostalo po do-
govoru. Pokličite 031/606-162.

Marjetka Vodovnik s.p. Na trgu 5, Mozirje.

ŽIVALI – PRODAM 
Prodam žrebičko, shl pasme, staro 6,5 
mesecev, čipirana in lepe konstrukcije, 
vajena paše; gsm 031/405-558.
Bikca simentalca, težkega 200 kg, ugo-
dno prodam; gsm 041/440-297.
Prodam bikca sivca, težkega cca 180 kg; 
gsm 051/219-926.
Prodam bikca simentalca, starega 4 me-
se; 031/649-395.
Prodam bikca simentalca, starega 2 me-
seca; gsm 031/697-991.
Prodam bikca limuzin, starega 7 dni; gsm 
031/805-832.
Prodam bikca pasme limuzin, stara 1 te-
den; gsm 041/986-125.
Prodam bikca simentalca, po 26.10.,sta-
rega 60 dni, za nadalj. rejo; tel. 03/583-
51-74.
Prodam bikca sivca, 140 kg; gsm 
041/216-481.
Prodam teličko in bikca simentalca, 150, 
120 kg; gsm 031/690-618.
Prodam telico sivko, brejo 8 mesecev, pa-
šna, dobro poreklo; gsm 031/404-865.
Prodam telico sivko, brejo 7 mesecev, do-
brega porekla; gsm 031/855-186.
Prodam teličko ls, težko 140 kg; gsm 
031/765-605.
Prodam 2 telički, ls/čb in čb, stari 6 te-
dnov, dobrega porekla; gsm 070/411-
889.
Prodam teličko, pasme limuzin, staro 10 
dni; gsm 041/324-438.
Teličko čb pasme, staro 1 teden, prodam; 
gsm 041/519-507.
Prodam prašiče, 120 - 150 kg, lastne re-
je – možna  dostava; gsm 041/561-893.
Prodam prašiče, težke od 100 do 200 kg; 
gsm 031/832-520.

Prodam prašiče od 30 do 250 kg, možna 
dostava; gsm 031/223-484.
Prodam prašiče, mesne pasme za dopi-
tanje ali zakol, z dostavo; gsm 041/619-
372.
Prodam pujske (25 – 40 kg), očiščene ali 
za nadaljnjo rejo; gsm 041/783-100.
Kozo, staro 5 mesecev, za zakol ali rejo 
prodam; gsm 031/238-415.
Zaradi bolezni  po ugodni ceni pro-
dam dve kozi in enega kozlička; gsm 
041/962-546.

ŽIVALI – KUPIM
Kupim kravo, dobro molznico, pašno; 
gsm 041/293-017.
Sivko ali simentalko, od dobre molznice, 
staro do 14 dni, kupim; gsm 041/239-
017.
Telico rj, sivko, do 2 leti ali mlado kravo 
rj, sivko, kupim, brez št.; gsm 031/736-
727.
Kupim kravo ali telico za zakol ali do-
pitanje in teličko nad 120 kg, m.t.; gsm 
031/533-745.
Kupim vse vrste krav in telic za zakol; gsm 
031/832-520.

DRUGO – PRODAM
Prodam lipov les – hlodovina; gsm 
031/573-682.
Prodam metrska bukova drva; gsm 
031/651-641.
Prodam bukova metrska drva; gsm 
041/783-460.
Prodam bukova drva v paleti, seno v ba-
lah in pelete; gsm 040/551-211.
Ugodno prodam kavč, dobro ohranjen; 
gsm 041/602-412.
Ugodno prodam skoraj novo prosto stoje-

čo kad – kolpasan, 160 x 80 cm; tel. 583-
10-32.
Prodam domačo češpljevo marmelado; 
gsm 041/978-947.
Prodam kvalitetna jabolka za prešanje, 
po ugodni ceni, možna dostava; gsm 
031/821-129.
Prodam naravno pridelano domače buč-
no olje, 1l/12 eur; gsm 051/366-133. 
Prodam telečje meso (polovico teleta), 
planinsko pašna reja; gsm 031/494-188.
Mlin za sadje prodam, možna dostava; 
gsm 041/818-899.
Ugodno prodam 50-litrsko prešo za sad-
je, skoraj nova; gsm 040/543-561.
Ugodno prodam trampolin – 4 m; od-
dam plastenke, kozarce za vlaganje; gsm 
031/642-353.

DRUGO – PODARIM
Podarim vgradni hladilnik in kombiniran 
prosto stoječ štedilnik; gsm 031/805-
253.

DRUGO – KUPIM
Kupim traktorsko škropilnico, rabljeno 

ali sod gnojeco, do 2.000 l; tel. 03/583-
50-34.

VOZILA IN OPREMA – PRODAM
Prodam kombi, vw transporter sinero, 
l. 2000, klima, priklop, cena 6.500 eur; 
gsm 031/454-526.
Zimske gume, contiwintercontact 
165/65 R15, na platiščih, rabljene, pro-
dam; gsm 041/650-151.
Prodam platišča, 13 col, za clio in plati-
šča z zim. rablj. gumami in novimi pokro-
vi; gsm 031/608-282.

NEPREMIČNINE
Oddam v najem 1-sobno stanovanje v 
Gornjem Gradu; gsm 041/535-569.
Ugodno prodam obnovljeno garsonjero, 
28 m2, v okolici Nazarij; gsm 031/526-
984.

OSEBNI STIKI
Želim se oženiti z dekletom starim do 41 
let; gsm 041/959-192.
Očka išče verno življenjsko sopotnico; 
gsm 041/229-649. 
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ŽUPNIJSKA KARITAS BOČNA

Srečanje za starejše, invalidne in bolne osebe

Utrinek z veselega dogodka v organizaciji 
Karitas iz Bočne

Župnijska Karitas Bočna je zadnjo nedeljo v 
septembru pripravila srečanje in majhno pogo-
stitev za starejše, invalidne in bolne osebe. Žu-
pnik Ivan Šelih je v sodelovanju s cerkvenimi 
pevci daroval slovesno mašo. Po njej so se ude-
leženci srečanja v Evgenovem domu posladkali. 
Za popestritev dogodka so poskrbeli Urška Ba-
stl, Tina Krebs in Tomaž Stradovnik. Vsi so ve-
selo prepevali in se proti večeru zadovoljni od-
pravili domov. 

JK

LJUBNO OB SAVINJI

Družabno srečanje oseb z okvaro sluha

Da bi bilo srečanje čim bolj zanimivo, so pripravili različne družabne igre.

Franc Jurko med igranjem harmonike

Medobčinsko društvo gluhih in naglušnih Ve-
lenje je samostojna in neprofitna invalidska or-
ganizacija s statusom društva, ki deluje v jav-
nem interesu ter si prizadeva za enakopraven 
položaj in pravice gluhih, naglušnih in gluhosle-
pih. Društvo je za člane na nek način njihov dru-
gi dom. Omogoča jim razvijanje pozitivne iden-
titete, ustvarjanje specifične kulture gluhih, upo-
rabo svojega jezika, svoje socialno okolje in laž-
jo integracijo. 

Gluhota je nevidna invalidnost, saj jo okolica 
zazna šele ob komunikaciji s posameznikom, ki 
je zelo otežena. Osebe z okvaro sluha so zato 
pogosto izrinjene iz družbenega dogajanja, so-
cialni stiki pa so osiromašeni. To pri njih povzro-
ča osamljenost, občutke izolacije in nagibanje k 
umiku v svoj svet – v svet tišine. Različne oblike 
informacijske blokade povzročajo njihovo soci-
alno segregacijo, kar še dodatno povzroča teža-
ve na psihosocialnem področju.

V okviru posebnih socialnih programov izpol-
njujejo zastavljene cilje in poslanstvo društva. 

Ker društvo deluje tudi na območju Zgornje 
Savinjske doline, so se odločili, da letošnje je-
sensko družabno srečanje organizirajo v ribi-
škem domu na Ljubnem ob Savinji. Poskušali 
so privabiti čim več članov in na koncu se jih je 
zbralo okrog 50. 

Vsi so bili navdušeni nad neokrnjenostjo in le-
poto okolice. Najprej je prisotne pozdravil pred-
sednik društva Franc Forštner. Nekaj besed 
jim je namenil tudi glavni organizator srečanja 
Stanko Kolar. Kljub okvari sluha so med navzo-
čimi imeli kar dva harmonikarja samouka, ki sta 
poskrbela še za prijetnejše vzdušje. Da bi bilo 
srečanje čim bolj zanimivo, so pripravili različne 
družabne igre, v katerih so sodelovali člani raz-
ličnih starosti. Vsaka ekipa je ob koncu prejela 
simbolične nagrade. 

Septembrsko sobotno popoldne so zaključili 
s prijetnimi občutki in mislijo, da bodo podobno 
družabno srečanje čim prej ponovili. 

Urša Jakop

Poleg delavnic, predavanj, izobraževanj, špor-
tnih in kulturnih dogodkov organizirajo tudi dru-
žabna srečanja. Z njimi preprečujejo socialno 
izolacijo in omogočajo druženje s sebi enakimi. 
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